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EDITORIAAL
De Democratische Universiteit

We feesten en drinken en vieren, want dit jaar is het de twintigste 
verjaardag van de afvaardiging van studenten naar de Sociale 
Raad en de Raad van Bestuur. W ant jaw el medestudenten: in 
enkele herfstige novemberdagen zal u mogen participeren aan de 
studentvriendelijke democratie van de VUB, de verkiezingen van 
de studentenvertegenwoordigers in de Sociale Raad en de Raad 
van Bestuur.
In het verleden gaf deze ‘oefening’ in de democratie geregeld 
aanleiding tot de nodige feestneuzerij(naar goede gewoonte), 
grimmigheid en andere ballonprikkerij. Meerdere malen waren de 
kampen verdeeld in ‘utopisten’ en ‘realisten’, waarbij vooral deze 
laatste de aandrang tot de juiste benaming voelden. Eigenlijk is 
een utopie iets waartoe men nooit komt en de realiteit iets wat 
men nooit kan vatten, maar de gadgets zullen u wel duidelijk 
maken dat er financiële beperkingen zijn die er ons van 
weerhouden de realiteit in zijn volle extentie waar te nemen.
Op de Academische Openingszitting wist de voorzitter van de 
Raad van Bestuur Rik Van Aerschot(geen student!) ons te 
vertellen dat de beginselen die aan de basis lagen van de 
beweging van “Mei 1968” verkracht werden, m aar, let 
wel:’ongewild en zeker onbewust’. Beste m edestudenten, ik 
v rees e rv o o r dat e r  m et de b eg in se len  van de 
studentenvertegenwoordiging net hetzelfde gebeurd is, maar weet 
niet of het ongewild en onbewust is gebeurd. Ik heb de indruk 
dat door middel van de studentenvertegenwoordiging heel wat 
engagement in ‘de juiste banen’ wordt gekanaliseerd en dat men 
ook nogal makkelijk ‘namens de studenten’ spreekt. Zo is de 
uitbreiding van het Restaurant helemaal niet de verdienste van de 
studentenvertegenwoordiging, maar maakt het deel uit van het 
beleid van de VUB(maar zeker rekening houdend met de 
economische realiteit). Hoe kan een student nu iets hebben aan 
een bedieningsrestaurant waar hij alleen ooit op uitnodiging 
bediend zal worden? En als er dan werkelijk iets kan beslist 
worden door de studenten wordt er niet zelden al te lang getalmd. 
Waarom? Omdat de studentenvertegenwoordigers ongetwijfeld 
enthousiast zijn, maar met te weinig vertegenwoordiging en te 
weinig tijd, want de de lopende zaken moeten ook geregeld 
worden. Een studentenvertegenwoordiger lijkt dan ook meer een 
gratis werkkracht van sectoren en administraties te zijn dan een 
‘studentenvertegenwoordiger’. Zij mogen misschien beheren, 
maar ze mogen geen beleid voeren, laat staan dat ze zouden 
aggiteren of reageren. Natuurlijk is dit alles terug te voeren tot de 
realiteit van het geldgebrek, waaruit eens te meer blijkt dat een 
democratie veel geld kost o f anders afglijdt naar een ‘schijn van 
democratie’(hetzelfde geldt trouwens voor de universiteit). Als 
we kijken naar de evolutie die het onderwijs deze dagen 
doormaakt, dan is het duidelijk dat we morgen zelfs die schijn 
niet meer zullen kunnen ophouden.

_________________________________________ Thierry Serrien

Verkiezingsreglementen  
Sociale Raad Studenten & 

Raad van Bestuur 
p. 11

De Moeial 14 de ja a rg a n g n u m m er 2- 2 5  o k to b e r  1996 1

■HRKWOBMii
Over kootjes enkalfjes, synergieën cn het 
tussen lijnen le/en: een interview met vïcc- 
reetor onderzoek Prof. De Wilde.

A ls de un iversite it op een goede dag 
im plodeert /a l er van vrije toegang en 
selectie , laat staan loopbaanplanning of 
humanisme, geen sprake meer zijn.

O f de zw evende geruch ten  en h a lv e I  
waarheden. I

I
De VUB is in het bezit van één van de v e lc l  
Brusselse kankers en zal die tot haar lo n g l  
maken. Kunsthistorica Jeanine L am b rech il 
en prachtige architectuur. £

f
Crammed. het verhaal van een independentI 
Brussels platenlabel. Bouw u een feest en z i j l  
leveren de platen. I

Jazz, sex on vinyl. Opdat u con feesl k an l 
louwen on do juiste platen zal hebben. I

Uw gids doorheen de vergeten actualiteit. Er 
blijkt nog een wereld te zijn buiten de witte 
mars, m aar lel wel op de kankers en 
ozongaten.

Is onze letterventer reeds hersteld van het 
verblijf in hel hospitaal? Is de medische stal 
ondertussen onilagen? Onze correspondent 
bericht belevend.

De dienst cultuur meldt u wanneer u w aarl 
noet zijn. I

De VUB is wel Vlaams en Vrijzinnig, maar 
ral ze nog langer volledig zijn? De 
Studiekring Vrij Onderzoek spit één en 
mder voor u uit en kleed zich ze 11' uit.



____M o ç ia l.

De vice-rector wil ook wel 
eens gehoord worden

En wij wilden hem wel wat vragen
Voor een rondleiding langs actuele thema 's die deze campus beroeren deden wij een beroep op gids 
Patrick Dewilde. In een ander leven ook wel vice-rector Onderzoek, ingenieur en regelmatig KK-ganger. 
Een diepgaande analyse dient u hieronder niet te verwachten. Eerder wordt er rakelings gescheurd langs 
verschillende hete hangijzers. Voor diegenen die wat vertrouwd zijn met de problematiek kan de lezing 
van het gedeelte tussen de lijnen eventueel wel nieuwe nieuwe elementen aan het licht brengen.

D e M oeial: O nderzoek toont aan d a t voornam elijk de afstand  
to t en  de reputatie van de universiteit doorslaggevende factoren  
zijn  in de keuze van de universiteit. Levensbeschouwlijke visie 
speelt b lijkbaar niet zo ’n belangrijke rol. M aar in wat verschilt 
deze universiteit nu van anderen in het univesitaire landschap?  
P atrick  D e W ilde: D aarvoor zou ik w illen verw ijzen naar de 
openingsrede van d e  rector, w at een goede résum é is, m et als 
b e langrijkste  pu n t toch  de aanval aan het adres van m inister 
V an den  B ossche. Er w as in deze rede ten eerste  een  goede 
analyse te horen van de redenen om  te kiezen voor de VU B; ten 
tw eede w aren er concrete voorstellen tegen het bureaucratische 
‘beleid ' van het D epartem ent O nderwijs. De rector presenteerde 
drie w erkbare a lternatieven  tegen num erus c lausus en num erus 
fixus. Ik  zou daar w illen aan toevoegen da t de toch wel grote 
stijg in g  van het aantal nieuw e studen ten  m et 28%  m ede te 
danken is aan het aanbieden van nieuw e kamers. De VUB heeft 
d it feit goed uitgedragen aan het publiek en dat is ook nodig: bij 
de  in sch rijv in g en  b lijk t da t e r een perm anen te  vraag  naar 
kam ers is. D it is een em pirische vaststelling m ijnentw ege.
DM : E r  zijn  rectorale denkgroepen opgericht om de VUB een 
z e ke r  m a a tsch a p p elijk  engagem ent te la ten  uitdragen. Wat 
denkt u van hun presta ties en resultaten? Kan een universiteit in 
deze w ereld haar stem  nog laten horen?
PD W : Ik ben persoonlijk  geen lid van zulk  een werkgroep. Het 
is een in itia tie f van de rec to r d ie de coörd inatie  ervan heeft 
toevertrouw d aan M ark  E lchardus die, zoals u w eet. tevens 
partij filo soof van de SP  is. Het is een zeer goed initiatief, m et 
een  z e k ere  sp e c if ic i te i t  en de re su lta ten  e rv an  w orden 
gepubliceerd . M isschien  had het nuttig  gew eest om  over de 
C ostra  ook  z o ’n  deba t te  hebben, de Raad van B estuur (RvB) 
m o ét im m ers debateren . Ikzelf ben trouw ens n iet voor 100% 
gelukkig m et het O rganiek Stauut of de uitw erking daarvan. De 
R aad zou  als essentië le  taken het beleid, de  begroting en de 
rekeningen tot zich nem en; de Raad zou dus functioneren als een 
■parlement’, althans in de geest van het organiek statuut, om te 
debateren  over enkele fundam entele problem en. Ik  m oet echter 
v asts te llen  d a t e r  w ordt gedebateerd  o v e r zaken  zoals ‘de 
toelatingsvoorw aarden voor het behalen van een doctoraat in de 
to eg ep aste  w eten sch ap p en ’. D e Raad van B estuur zou het 
dagelijks bestuur m oeten overdragen  aan het B estuurscollege, 
en d it is n iet goed genoeg doorgedreven. W ant in de m ate dat 
het B estuurscollege w ordt bij gew oond door het rectorencollege 
kan een goede doorstrom ing door de decanen worden bevorderd. 
Dus is een beter doorgedreven delegatie van het bestuurscollege 
naar het rectorencollege nodig, het rectorencollege zou m eer op 
zich kunnen nem en.
D M : W at z ijn  nu de co n cre te  bele id sd a d en  g ew ees t d ie  
v o o r tv lo e id e n  u it o p g e h e m e ld e  b e le id s te k s te n  zo a ls  de 
CO STRA-nota en  de verankeringsnota?
( p e  C ostra-no ta  is het rapport van de CO m m issie STRAtegie, 
opgericht om  de uitdagingen waarvoor de VUB staat in deze snel 
v e randerende  w ereld  in te schatten  en te an tic iperen . Een 
b elangrijke  k ritiek  op deze  nota w as het ontbreken van een 
m aa tsch a p p e lijk  lu ik . E r w erd en k e l u itg eg aan  van  het 
budgetta ir k eu rslijf  da t de universiteit w ordt opgedrongen door 
de overheid. V an de zending van een vrije universiteit in deze 
m aatschappij w as w einig sprake. V andaar da t we achteraf nog 
verb lijd  (?) w erden  m et de verankeringsnota. Een beleidstekst 
w aarvan de titel alleen al boekdelen spreekt. B esprekingen van 
deze beleidsteksten kan u vinden in De M oeial, 13de jaargang. 
E xem plaren  kunnen afgehaald  w orden op het redactielokaal. 
Red.)
PD W : V ele zaken  van de CO STR A -nota hebben tot bepaalde 
re a l is a t ie s  ge le id : op  a d m in is tra tie f  n iveau  z ijn  de d rie  
to p fu n c tie s  in g ev u ld , e r  is een  d ire c te u r-g e n e ra a l. een  
personee lsd irec teu r en  een com m unicatiem anager aangesteld. 
De directeur-generaal, Dew eerdt, is echter al terug vertrokken: 
d a t is een spijtige zaak, een verkeerde keuze van hen en van ons 
w aar w e n ie t tevee l w oorden  aan m oeten  vuil m aken. De

personeelsd irecteur Van Den B ussche heeft al schitterend werk 
geleverd .
DM : U g eeft h ierb ij toe dal de CO STRA weinig m eer bevatte 
dan drie vacatures voor topfuncties?
PDW : H et gaat w el om  wat m eer dan he t invullen van drie 
vacatures. U  m ag n iet vergeten dat deze personen wel degelijk  
een beleid uitvoeren w aar ik straks op  zal terug komen. W el wil 
ik o ver de C o stra -n o ta  e e rs t nog een bedenking  kw ijt. De 
Costra-nota is een geesteskind van R oger Van Geen, ere-rector 
en  ondertussen  sp ijtig  genoeg heengegaan. De rector en ikzelf 
kenden Van G een goed en wij kunnen dan ook  lezen w at er 
tussen de lijnen staat in dit document. M en m oet immers weten 
dat de  nota vlug vlug is afgew erkt -daar zijn tal van redenen voor 
gew eest w aaronder de gezondheidstoestand van Van G een- en 
daardoor zijn e r enkele subtiliteiten die ontbreken.
Nu wil ook even terugkom en op de verdienste van de heer Van 
Den Bussche, de personeelsdirecteur die op korte term ijn één en

ander heeft- gerealiseerd. Een eerste realisatie  van hem  is de 
u itstap rege ling  van het academ isch  personeel d ie hij heeft 
voorgesteld Z o wordt nu het voorstel uitgewerkt dat een prof op 
een bepaald m om ent, vanaf zijn 55ste, van een uitstapregeling 
gebruik kan maken.
DM : Beschouwt u het fe i t  dal een pro fessor voorgesteld wordt 
om m et brugpensioen te gaan als zijnde een verw ezenlijking?  
H et is  ju is t  op d ie lee ftijd  dal iem and van het academ isch  
p e rso n e e l d e  k roon  op z ijn  w erk  zet. W ordt m et een  
brugpensioen d ie m ensen n iet het noodzakelijk  doorgeefluik  
aan de studenten ontnom en waardoor een heel p a k  kennis b ij 
wijze van spreken in een rusthuis terechtkom t?

PD W : Neen, de uitstapregeling is sociaal correct en creatief. 
D iegenen die van de uitstapregeling gebruik wensen te maken 
kunnen bevoorbeeld gastprofessor w orden o f aan een bepaald 
onderzoek verder werken in hun vrije tijd en op losse basis. Als 
m en mij zo ’n voorstel zou doen op m ijn 55ste dan teken ik 
direct. Ik zie ook da t aan de uitstapregeling zoals die nu wordt 
v o o rg es te ld  vee l g ev o lg  w o rd t g eg ev en , terw ijl rec to r 
Dejaeghere vroeger ook al een voorstel deed dat slechts in heel 
kleine m ate werd opgevolgd. W aarschijn lijk  was da t niet zo 
goed uitgew erkt m aar je  m oet weten da t de rector destijds zeer 
veel bevoegdheden had. m isschien  w el teveel. Een tweede 
realisatie van de personeelsd irecteur is het personeelsstatuut 
voor het personeel da t w erkt op  onderzoek. In ‘92 w erd ik 
d irecteur van het departem ent onderzoek en m ijn frustatie was 
da t e r  nooit iets werd gedaan aan het sociaal statuut van de 
vorser. Men kreeg een tijdelijk contract van 3 m aanden dat dan 
nog eens werd verlengd m et drie m aanden en dan eens m et een 
jaar. Soms m oest men echter wachten op de verlenging van zijn 
contract wat m et zich m eebracht dat die personen in een sociaal 
vacuüm  te re c h tk w am e n . D at w as in  s tr i jd  m et de 
a rb e id sw e tg ev in g  m aar de V U B h eeft da t noo it w illen  
onderkennen; onder de  rectoren Renneboog en Dejaeghere was 
er dan öok geen personeelsdirecteur. Nu is e r een gedragscode 
op de VUB goedgekeurd: na een bepaalde duur worden vorsers 
voor onbepaalde d u u r g econ tracteerd , w at nog altijd  n iet 
h e tz e lfd e  is  a ls  v a s tb e n o e m d  z ijn . E r is  o o k  een 
o n ts la g p ro c e d u re  v a s tg e le g d  en  een  s o c ia a l p a s s ie f  
aangem aakt, dat gebeurde in sam enwerking m et de voormalige 
directeur-generaal Peeters. Dus de overbruggingsproblem en zijn 
opgelost na de kom st van de heer Van Den Bussche en dat is een 
rechtstreeks gevolg van de COSTRA.
De derde topfunctioe die in de C ostra-nota voorgesteld werd en 
die is ingevuld, is die van de comm unicatiem anager. Isabel De 
G rijse  is daarvoor aangesteld. Intern en extern werd er een 
gebrek  aan com m unica tie  vastgeste ld  door de rector. Het 
secretariaat van de Raad heeft een hom e-page m aar die was

helem aal n ie t up-to-date . O ok de activ ite iten  van de VUB 
m oesten beter doorgegeven w orden aan de pers. De G rijse is 
aangeste ld  om  daaraan te w erken  en heeft eers t de  ex terne 
com m unicatie onder handen genomen en je z iet dat resultaat al

aan de grote instroom  dit jaa r. Een grotere instroom  w as een 
van de belangrijkste beleidsopties van de Rector en daar heeft 
ze nu gelijk in gekregen. De externe comm unicatie is dus reeds 
sterk verbeterd, nu m oet er wérk gem aakt worden van de interne 
com m unicatie. In dat licht vind ik belangrijk  da t Patrick Steen 
van het AA P op de academ ische openingszitting allusie m aakte 
op de heroprich ting  van VU BO , een organisatie w aarin alle 
vorsers sam enzitten. In 1992 was ik daarbij betrokken en dat 
w aren  a llem aal m ensen  d ie  p o litiek  a c tie f  w aren  en de 
problem en van de onderzoeker aankaartten; ze vorm den een 
drukkingsgroep. Zulke dingen zijn toe te juichen w ant ze leiden 
to t een verbetering van de interne com m unicatie en van de 
d ebatcultuur. D e d eba tcu ltuur m oet n ieuw  leven ingeblazen 
worden, dat mag niet verdwijnen.
D M : D enkt u  dat de VUB ha a r p ro fie l za l kunnen b lijven  
u itdragen  in he t lich t van de hu id ige on tw ikke lingen  op  
universiteitsn iveau? Wij denken dan aan de g ro ter wordende  
co n c u rre n tie  tussen  un ivers ite iten , de g ro te re  w ordende  
su b s id ië rin g  en dus o ok  in spraak  in het b e le id  van de 
universiteiten vanwege de industrie, de implementering van een 
h iëra rch isch  systeem  van universite iten  v ia  de C enters o f  
Excellence die e lkaar de lo e f  trachten a f  te steken in het terwille 
zijn  van de bedrijven...
P D W : De u itsp raken  u it he t “M em orandum  on H igher 
E ducation” (een rap p o rt van de E uropese C om m issie da t de 
dienstverlening vanw ege de universiteiten naar de bedrij.ven toe 
u itadem t en centraal plaatst in de organisatie van onderzoek en 
onderw ijs, red.) zijn door de raad van bestuur gecounterd en de 
Raad heeft dit standpunt steeds bevestigd. W at de inspraak van 
de industrie  betreft zijn  alle instellingen in V laanderen  zeer 
voorzichtig , ze w illen de inspraak van bedrijven zeer beperkt 
houden. Belangrijk is hier de bufferrol van het NFIW T dat erop 
toekijkt dat de industrie n iet opdraagt w at de universiteit moet 
doen. Als ingenieur m erk  ik trouw ens da t de  industrie geen 
inspraak heeft in de onderzoeksdoelstellingen en -them a’s.
DM: D e structuur van deze universiteit wordt grondig herdacht. 
In het Costra-rapport was reeds sprake van superfaculteiten. Is 
de huidige overkoepeling tussen W E en TW  een voorbode van 
dergelijke superfaculteiten?
P D W : Eerst en  vooral wil ik hier stellen dat de rel rond het 
Hilok het gevolg was van een voorstel dat n iet op de steun van 
de rectoren  o f de decanen konden rekenen. Prof. Despontin, 
V oorzitter van de com m isssie structuren, is gaan werken aan 
een aanvaardbaar voorstel: het m odel van de vakgroepen m et 
hun onderw ijsv eran tw o o rd e lijk h ed en . Let wel: d it is n iet 
hetzelfde als de onderzoeksgroepen, er is geen verhouding van 
één vakgroep per onderzoeksgroep. Onderzoeksgroepen zouden 
w orden  sam en g este ld  in functie  van  de con trac ten  d ie  
binnenkom en en functie van de onderzoeksthem a’s. O nderzoek 
evolueert imm ers veel sneller dan het onderwijs.
V oor wat betreft de overkoepeling W E-TW  koester ik reeds lang 
de droom  van een toenadering tussen de twee faculteiten. Prof. 
E isendrath, de  voorm alige decaan van de w etenschappen, en 
ik ze lf  z ijn  reed s  lang  in tiem e vrienden . T och m o et ik 
vaststellen dat er nog veel tegenstand bestaat bij een m ogelijke 
toenadering. In  de wetenschappen is 'men de gedachte toegedaan 
d a t h e t  fu n d am e n te e l o n d e rz o e k  d o o r d e  to eg e p a s te  
w etenschappen zou bezoedeld worden en bij deze laatste denkt 
m en het om gekeerde. Dan is er ook nog het probleem  van de 
inkrim ping van de geldm iddelen van de universiteit: sedert De 
Jaeghere m oeten de w etenschappen hun aanbod afbouw en en 
m oesten zij daartoe een plan indienen. Om  hun aanbod zo 
volledig m ogelijk  te behouden zijn ze dan hun twee grootste 
a fd e lin g en  gaan  u itb o u w en , z ijn d e  in fo rm a tica  en b io
technologie , zoda t de k leinere  richtingen financieel kunnen 
ondersteund w orden door de grotere. M aar precies die twee 
richtingen zijn ook tereinen van de toegepaste w etenschappen. 
Een samenwerking is dus m eer dan wenselijk. Er was echter ook 
een gebrek aan dialoog, de ra tionaliseringen  en de d ialoog 

m oesten verbeterd  worden. H et was een in telligente zet van 
E isendrath  en  D e Jaeghere om  de stap  naar de toegepaste 
w etenschappen te zetten: de bio-technologie, m et he t gelinkte 
onderzoek  in Rode, en  het fundam enteel onderzoek  kon alzo 
behouden. D oor he t u itbouw en van de inform atica  en  bio
technologie is e r geld binnengekom en voor de  natuurkunde en 
de wiskunde, da t is een intelligente politiek.
D M : D e rich ting  in fo rm a tica  h ee ft w el te kam pen m et  
onderbem ann ingsprob lem en .
P D W : D at is inderdaad de keerzijde van de m edaille.D eze 
onderbem anning is ech ter ook het gevolg van problem en van 
p e rs o o n lijk e  a a rd . De in fo rm a tic i  z o u d e n  o v e r  de . 
facu lte itsg ren zen  heen m oeten  w erken, w at nu w einig of 
helem aal niet gebeurt. Als men ziet dat bepaalde proffen die 
inform atica geven in de ene o f de andere faculteit n iet m et die 
van de andere faculteit w illen praten, dan m oet m en daar toch 
w el enkele  bedenkingen bij m aken. E en  synerg ie  tussen 
w etenschappen en toegepaste w etenschappen is echter nodig: 
de kritische  m assa w ordt daarm ee m ee bereik t en m en kan 
daarm ee de concurrentie m et de andere universiteiten aangaan. 
DM: Betekent d it da l e r  tussen andere fa cu lte iten  ook zulke  
synergieen op til staan?
PDW : V oor andere faculteiten licht dat m oeilijker en het is dan 
ook n iet zom aar opdringbaar van bovenaf. D e redenen zijn 
duidelijk: assistenten en proffen  zullen vrezen voor hun job. 
Toch heeft Van C am p gesteld dat het wenselijk is om  het aantal 
bestuurlijke eenheden m oet verm inderd worden. Natuurlijk kan 
m en da t op  verschillende m anieren doen, er zijn  al enkele 
m ogelijkheden geopperd. Z o is e r het voorstel van de drie 
superfaculteiten : w etenschappen (exacte en toegepaste), life 
sciences en de hum ane wetenschappen. D it voorstel zal echter
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DE GROTE STENEN CD-ROM
Weerslag van de Academische Openingszitting

De ajbouw van het onderwijs was dé rode draad doorheen de verschillende redes op de Academische 
Openingszitting. De éne vreest een implosie van de universiteit in zijn geheel, de andere vreest voor 
zijn loopbaan, de pientere van geest w e  est een verlies van humaniteit en democratie, en de Rector 
brengt ons ‘realistische remediërende voorstellen Zijn er nog artsen nodig?

v u B - m c u  n

S to e len d a n s D eel I - H et gerucht doet de ronde dat Jan 
M arcelis, coördinator van de Sociale Sector, de vervanger zou 
worden van Deweerdt, de recent aangenom en directeur-generaal 
die ondertussen reeds de laan werd uitgestuurd. Jan M arcelis zou 
tevens z ijn  huidige post behouden. O m  het gew icht op zijn 
schouders in de Sociale Sector wat draaglijker te m aken wordt 
daar dan  de een vacature  u itgeschreven voor een assistent- 
co ö rd in a to r . K om t d o o r  deze  co n s tru c tie  de geroem de 
autonom ie van de Sociale Sector n iet in het gedrang? Het zou 
ook om  een storm  in een glas water kunnen gaan want anderen 
bew eren  dan  w eer d a t Jan M arcelis n iet over de vereiste 
kw alificaties zou beschikken.

S to e len d a n s Deel II - D e faculte it W etenschappen is de 
lev e ra n c ie r  van  de n ieuw e v ice -rec to r O nd erw ijs . Prof. 
G eerlin g s  v ervang t P rof. V an S teirteghem  in de opperste  
reg ionen  van onze A lm a M ater. Eens benieuw d o f  hij een 
k e n te r in g  z a l b re n g e n  in  de  ‘L a is s e r  F a i r e ’ en  
afw ezigheidspolitiek  van zijn voorganger. B ovendien zou de 
faculteit Geneeskunde, normaal gezien ook leverancier van een 
o f  andere  topfunctie naast de hum ane w etenschappen en  de 
exacte o f  toegepaste wetenschappen, zich wel eens gepasseerd 
kunnen voelen. O f volgen er verdere herstructureringen aan de 
top?

Het Kultuurkaffee koopt goudkleurige w ieltjes voor de piano. Er 
w ordt gefluisterd da t de kostprijs van dit fan tasie tje  50000,- 
b e d ra a g t. W aren  h ie rv o o r  d e  r e c e n t  d o o rg e v o e rd e  
prijsverhogingen nodig?

In  de z o m erv ak an tie  m aak te  de  VU B b ekend  da t ze 
voorbereidings-pakketten zal klaarstom en voor d iegenen die 
het .ingangsexam en geneeskunde w ensen aan te vatten in het 
academ iejaar 1997-98. Nadat de VUB jarenlang het voortouw 
nam  in de v erded ig ing  van de d em ocratisering  van het 
onderw ijs beschouw t ze derge lijke  p o litiek  in de huid ige 
m aatschappelijke constella tie  blijkbaar niet opportuun. Is d it 
een voorproefje van het kritisch m aatschappelijk profiel dat de 
VUB zich wenst aan te m eten? O f is het slechts een handige PR- 
truuk om studenten naar de VUB te lokken?

Het vijfde verdiep van gebouw C kreeg een nieuwe verfbeurt. De 
voltooiing van de w erkzaam heden was gepland voor de start 
van he t nieuwe academ iejaar. D eze,p lanning  werd echter niet 
nageleefd om dat een o f andere hoge bons in gebouw M zijn 
bureau in een nieuw kleedje ook wel zag zitten.

De VU B-architectuur kent zijn gelijke niet. D e studentenhomes 
aan de S choofslaan  en he t bed ien ingsrestau ran t z ijn  n iet 
bepaald een streling voor het oog. Verschillende m alen werd op 
de Sociale Raad gevraagd waarom  m en steeds m et dezelfde 
architect in zee ging. Steevast luidde het antw oord dat de VUB 
contractueel gebonden is m èt de ontw erper van de genoemde 
arch itectu rale  juw eeltjes . D it con trac t zou op  een fabeltje 
berusten.

“Langzaam  V erkeer” neem t V U B-cam pus Etterbeek onder de 
loep. O m dat de VUB enerzijds het open  karakter van haar 
cam pus w il behouden , m aar a n d e rz ijd s  n ie t lan g e r het 
slachtoffer wil zijn  van sluipverkeer en slu ik  parkeren, is de 
VUB scheep gegaan m et het Leuvense studiebureau "Langzaam  
V e rk e e r” . D it s tu d ie b u re a u  h e e ft  e rv a r in g  in om . 
dorpskernvern ieuw ing en aanleg van grote bedrijfsterreinen . 
Hun adviezen m oeten het verkeer en het parkeren op de VUB- 
cam pus in goede banen leiden. De kom ende v ijf jaa r  trekt de 
VUB 25 m iljoen,- hiervoor uit. Beton, het kost veel geld.

D e afw ezigheid van O nderw ijsm inister Van den Bossche zal wel 
‘w e ttig ’ gew eest zijn , m aar illu streert ons insziens hoe de 
beleidsm akers graag (en in ho lle  frazen) aanspraak m aken op 
een  “V laam s” B ru sse l en  in de  re a lite it  geen jo ta  van 
w aarm aken. Er was trouw ens heel wat kritek te horen aan het 
ad res van  de “onderw ijsbeheerder". m aar daar trekt geen kat 
z ich  iets  van aan, laat staan een V anden Bossche.
V oorzitter Rik Van Aerschot van de Raad van Bestuur beet met 
zu lk  een gretigheid de spits a f  da t hij zijn  toehoorders m eer dan 
eens m et verstom m ing sloeg . V oor waar, deze m an ken t zijn 
papp en h eim ers  en loop t o v er van o ratorisch  en thousiasm e. 
M eer zelfs, hij getuigde van een ongelooflijk  inzicht: “Ik  w il 
n ie t een  v eroorde ling  u itsp reken  van he t O ttosessan tism e, 
m aar het is m ijn overtu ig ing  da t de  lovensw aardige beginselen 
d ie aan de oorsprong lagen van de beweging van “m ei 1968” 
o p  een  afschuw elijke m anier verkracht werden, deels gewild, 
m aar grotendeels ongew ild en  in allegeval onbew ust.” Kortom: 
plots w erd de v rije  geest in een sluier van m ysterieuze slaap 
gehuld en genom en door het reactionaire  spook (dat h iervoor 
een forse  vergoeding  zou  krijgen  van to t dusver ongekende 
krachten). D e ontreddering is groot en de waardenschaal slaat 
tilt... de vraag is: “bij w ie slaat de w aardenschaal tilt?” . Maar 
de voorzitter w aarschuw t ons, w ant “dan duiken attitudes op die 
alleen  m aar gerich t z ijn  op  he t zoeken van schuld igen , n iet 
m eer alleen op zoeken  van oplossingen , nog m inder op  het 
voorkom en van de problem en” . Laat dus alsjeblief iedereen op  
zijn plaats zitten, w e boteren wel aan en zullen e r w el kom en 
zolang  iedereen  b lijft doen  w at hij m oet doen. De voorzitter 
trap t ook  nog enkele open deuren in als hij de aandacht richt op 
de taak van het onderw ijs d ie alsm aar m eer verglijdt naar het 
afleveren  van vakbekw aam de afgestudeerden. Toch nog even 
s tils taan  bij deze  z inssnede: “Eén van de p lichten d ie  wij 
h eb b en  als u n iv ers ite it  is e rvoor te zorgen  da t aan onze 
stu d en ten  o o k  geleerd  w o rd t hoe ze m oeten leren. D it is 
trouw ens het enige, althans het m eest belangrijke wat we ze 
m oeten  bijbrengen” ?!?!
V erder w ijst Van A erschot ons e r  nog op dat we innoverend 
m oeten denken om dat de universiteit anders ‘niets m eer dan een 
grote C D -R O M  is ’. W e kunnen ons alleen m aar afvragen in 
hoeverre d it p roces al niet gevorderd is. O ok had de voorzitter 
nog ijzersterke P .R . in  huis, d ie, gezien de om standigheden, 
vanzelfsprekend was.
De volgende spreker op het gestoelte was dhr. P atrick Steen, 
vertegenw oordiger van het A ssisterend Academisch Personeel 
(A A P). H ij begon z ijn  rede  m et een c itaa t geplukt u it de 
v e rs lag en  van  ‘o n ze  o ffic ie le  kw alite itsco n tro leu rs  nl. de 
v isita tie c o m m issie s  van de V laam se  G em eenschap’, door 
som m igen  o o k  w el de in q u is itie  van co lle g a ’s genoem d: 
“G lobaal beantw oorden  de op leid ingen  aan de VUB aan de 
huidige stand van de wetenschap. De com m issie w aardeert de 
g e rich th e id  van  m eerd e re  a lg em en e  b asisv ak k en  o p  de 
toegepaste opleiding van de studenten” . Dhr. Steen kom t er dan 
toe te zeggen dat zijn geleding in d it proces een belangrijke rol 
heeft, m aar dat ze daar m aar weinig erkenning voor in de plaats 
k rijg en . H et aan ta l e ffe c tie v e  aan g este ld e  assiss ten ten  is 
binnen de w erkingstoelage gestadig ingekrom pen, terw ijl het 
aantal leden  van het Z elfstandig A cadem isch Personeel (ZAP) 
fo rs  g e s te g e n  is (n o ch ta n s  s te ld e  de re c to r  in haar 
nieuw jaatsspeech  dat het sta tus-quo op  d it vlak bereikt was). 
"D esalniettem in stellen wij vast da t de praktijkgerichtheid en 
de uitstekende begeleiding van de studenten - w aar het AAP dus 
een zeer belangrijke rol speelt - een van de troeven is van onze

m oeilijk  aanvaardbaar zijn. Dan is e r ook  nog de m ogelijkheid 
van v ijf  faculteiten gespiegeld naar de indeling van het NFWO: 
exacte  w etenschappen, toegepaste w etenschappen, m enselijke 
w etenschappen, taal- en cu ltuurw etenschappen en bio- en bio- 
m deische w etenschappen. D it is dan w eer een onevenw ichtig  
voorstel, dus ook  n iet realistisch . D e huid ige struc tuur heeft 
im m ers een verhouding van v ijf op acht faculteiten die gericht 
zijn  naar de hum ane w etenschappen. M et drie superfaculteiten 
zou da t één op  drie  w orden en m et v ijf faculteiten zou dat twee 
op  v ijf  worden, terw ijl in de huidige de hum ane w etenschappen 
in de  m eerderheid zijn. Dat lig t dus zeer m oeilijk, ook al om dat 
o n d e r w ij s s t r u c tu r e n  a l t i jd  m e e r  r ig id e  z ijn  d an
o nderzoeks s tructuren .
DM : M aar aan de overkoepeling tussen de wetenschappen en de 
toegepaste w etenschappen wordt dus gewerkt?
P D W :  S in d s k o rt is e r  een  o v e rle g s tru c tu u r tussen  de 
w etenschappen en de toegepaste w etenschappen, dat kom t van 
de grond. M en m oet ook  vaststellen da t de aantrekkingskracht 
van de s tu d ie s  in deze facu lte iten  is afgenom en, w at een 
fenom een is d a t we in alle universiteiten kunnen zien. Vroeger 
w a re n  G e n e e s k u n d e ,  w e te n sc h a p p e n  en  T o e g e p a s te  
W etenschappen eikaars equivalenten en nu is geneeskunde het 
b e la n g r ijk s te  g e w ic h t. D us z o u d e n  w e te n sc h a p p e n  en  
toegepaste  w etenschappen m oeten sam enw erken, wat niet wil 
zeggen dat ze zouden samenspannen.
D M : U bent dus een voorstander van interdisciplineariteit.. 
Kunnen we het Centrum Leo A postel (CLEA ) niet zien als de

universiteit aldus dhr. Steen. Volgens hem dient het aantal AAP 
m an d aten  u itg eb re id  te w orden  en  is e r een  d ringende 
herbepaling nodig van de taakverdeling tussen het AAP en het 
ZA P. Dhr. S teen w il echter nog veel m eer: een duidelijke  
lo opbaanp lann ing  voor he t A A P - sa fe ty  first - en een 
rev a lo risa tie  van he t d oc to raa tsd ip lom a. Om  zoveel AAP 
problem en een beetje gecoördineerd te kunnen aankaarten brak 
dhr. S teen een lans voor het opnieuw op gang trekken van de 
vorsers- en  assistenvereniging V U BO  (onder luid applaus van 
vice-rector onderzoek De W ilde). Een andere lans die hij brak 
en in de  studen tenm agen  sp ieste  w as een  allusie  op een 
verhog ing  van de insch rijv in g sg e ld en , om dat deze “geen 
gelijke tred m et de  verhoging van de uitgaven houden".
Dhr B art Ju lliam s, vertegenw oordiger van de studenten én 
voorzitter van de Sociale Raad Studenten, w ijdde zijn toespraak 
aan "D e hum anisitsche taak vande universiteit” . Eerst bewees 
hij z ijn  o ra to risc h e  f le x ib lili te it  m et en k e le  scham pere 
opm erkingen aan het adres van de voorzitter over de spreektijd 
die hem  (niet) te beurt viel. Julliam s stelde dat onze universiteit 
ech t nog een  belangrijke rol kan spelen in de hedendaagse 
sam enlev ing , en  w el “als u itd rager van een contem porain  
hum anism e da t staa t voor tolerantie, respect voor alle (nvdr: 
alle?) soorten  overtu ig ingen, voor vrijheid om te denken, te 
doen, te leven...’'. Hij zei dat de democratische besluitvorm ing 
die alle geledingen op de universiteit toelaat m ee te debatteren, 
m ee te beheren  en m ee te besturen uniek is aan de VUB. 
V oorw aar: wij verm oeden dat tussen  deze w oorden en de 
p rak tijk  een w ereld lig t w aarbij de uitgestrektheid van onze 
cam pus in het n iets verdw ijnt. O ok de voorzitter van de SSS 
heeft iets in het snuitje: “D e op d it m om ent gebrekkig te 
noem en debatcultuur d ie aan onze universiteit bestaat d ient 
tevens nieuw leven ingeblaasd te worden, hoe anders hoopt de 
un ivers ite it z ich  m aatschappijkritisch  te kunnen opstellen” . 
Julliam s vindt het ook  nodig dat de universiteit haar visie naar 
buiten toe verdedigt: “zo gebeuren er al te vaak dingen in de 
m aatschappij waar te weinig o f  geen reactie op komt, noch van 
de universiteit zelf, noch van haar ‘bewoners’” . G aat dit over de 
k loof tussen de universiteit en de burger? Wij hopen dat de VUB 
nog vele hum anisten zoals Julliam s zal afleveren. Het zal de 
debatcultuur geen w indeieren leggen.
T o p  o f  the bill en  m et veel trom geroffel aangekondigd, de 
Academ ische Rede van Rector Els W itte: “De toegang tot de 
universiteit: recht op  onderw ijs o f  selectie?” . U it de Rector 
haar toespraak b lijkt dat de toegang tot de universiteit zowel 
op  ‘recht op onderw ijs’ als op  'selectie’ berust, m aar dat beide 
m oeten  v erfijnd  w orden. W ant: “onderw ijs  is het en ige 
e ff ic iën te  w apen d a t lan d en  hebben  om  aan de harde 
concurrentiestrijd  succesvol m ee te doen en om de strijd tegen 
uitstoting aan te binden” , ik zeg u: onderw ijs is geen recht, het 
is een wapen en vecht e r m aar op los. Verder w ist de Rector ons 
te ve rte llen  d a t de  dem o cra tiserin g  van he t u n iversita ir 
onderw ijs n iet in de gewenste zin evolueert, dat er nog steeds 
een k lassestrijd  is en da t e r nog steeds een sexenstrijd is. Zij 
gaf ook  nog enkele werkbare en m inder werkbare alternatieven 
voor se lectie , w aarvan  e r  som m igen volgens ons best van 
rubriek  kunnen verw isseld worden. M aar wij beloven u: hier 
wordt nog dieper op ingegaan in een volgende Moeial, want we 
zullen dit- kluwen tekst uitvoerig ontrafelen en er ons m et meer 
dan enkele kw inkslagen van af maken.

T h ierry  S err ien

voorloper van de interd iscip linearite it?  Wat vindt u van hun  
werk?
PD W : CLEA  is een schenking van Leo Apostel aan de VUB. 
Het pro ject had te weinig interesse gekregen aan de RUG en 
begon stilaan een zoete dood te sterven. Onder De Jaeghere werd 
het terug  in leven geroepen , om dat to t op da t m om ent de 
O n d e r z o e k s r a a d  h e t  in te r d i s c ip l in a i r e  o n d e rz o e k  
stiefm oederlijk  zou behandelen. Daar zit zeker een gedeeltelijke 
w aarheid in, w ant ook op  het NFW O (N ationaal Fonds voor 
W etenschappelijk  O nderzoek) zat m en m et da t probleem . Een 
evaluatie m aken van de w erking van CLEA is echtér m oeilijk.

m aar m en kan  w el z ien  da t m en aan k w alite itsbew ak ing  
probeert te doen. Destijds, na het vertrek van Renier, wou Dirk 
Aerts een transdisciplinair onderzoek doen en werd e r dan ook 
een vierde com issie opgericht in de O nderzoeksraad en er werd 
een  o p ro ep  aan  d e  v o rse rs , d ie  z ich  h ier m ee w ilden  
bezighouden, gericht. Dirk Aerts heeft CLEA dus terug tot leven 
gebracht en aan Francis Heyligen van het NFW O werd gevraagd 
om  zich ook m et CL EA  bezig te houden. Er werd positief op 
gereageerd en e r stroom den projecten binnen uit het NFW O en 
de O nderzoeksraad. E r was dan verleden jaa r  ‘Einstein M eets 
M agritte’, w at één van de belangrijkste gebeurtenissen was van 
25 jaa r  VU B. H et valt natuurlijk  a f te wachten wat er nu m et 
CLEA gebeurt; het antw oord is aan D irk Aerts en  zijn ploeg. 
D M : Is e r  ondertussen al gew erkt aan het probleem  van de 
onderfinanciering van de bibliotheek?

1P D W : Jazeker, de begroting  van  '9 7  is reeds sign ifican t 
o p g e tro k k e n  in v e rg e lijk in g  m e t d ie  van  ‘96 . E en  
begrotingspost die in deze tijden  van budgettaire restric tie  
w ordt opgetrokken is niet zo  ev iden t. D it is natuurlijk  een 
probleem  dat de rector als historica nauw aan het hart ligt. Er 
w erd ook  serieus gew erk t aan de in fo rm atise ring  van de 
bibliotheek, denken we m aar aan de CD -Rom  en  de catalogi in 
verbinding m et de bibliotheken van andere universiteiten. Ik 
wil hier dan ook hulde brengen aan Dolf De Sm et die zich m et de 
bib lio theek  heeft beziggehouden, een taak w aarvan ik u kan 
verzekeren  da t het een fu ll-tim e-job  is en d ie hij er heeft 
b ijg en o m en .
D M : Kan u ons ook nog iets vertellen o ver  de problem atiek  
van het Arsenaal?
PDW: Daarvoor m oet ik u doorverwijzen naar Albert Cardon die 
zich  m et d eze p ro b lem atiek  bezighoudt. Ik kan  u enkel 
verzekeren dat dit een héél delicaat dossier is w aarin vooral 
geldproblem en m eespelen  en da t nauw sam enhangt m et de 
problem atiek van Rode. Zoals u w eet zal de ULB begin ‘98 Rode 
verlaten en is de  ,VUB daarover ingelicht, maar is het de vraag of 
wij ingaan op het aanbod om die gebouwen over te nemen. O ok 
hier speelt voooral he t geldprobleem . De vele d ingen die 
daarover w orden gezegd zijn dan ook voorbarig en berusten 
dikw ijls op w ishful thinking. M aar ik nodig u uit om hierover 
m et A lbert Cardon te gaan spreken en ik verzeker u dat u genoeg 
sto f zal hebben voor een vol waardig artikel.
DM : W ij danken u voor d it gesprek en de koffie.

Ruben en T h ierry
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Kanker van Brussel 
wordt long van VUB

Aan de belabberde toestand van het Arsenaal kwam geen eind sinds de VUB zich in 1986 de "trotse" eigenaar 
ervan mocht noemen. Het woord stadskanker is de laatste jaren steeds meer in zwang om de betreurlijke 
verkrotting van dit prachtig staaltje architectuur te verduidelijken. Toch lijkt het keerpunt nu aangekomen: de 
VUB heeft eindelijk plannen met het Arsenaal. Wij gingen ons licht opsteken bij Jeanine Latnbrecht, 
kunsthistorica en lid van de operationele werkgroep die zich over de problematiek van het Arsenaal buigt. Na een 
kort officieel vertoog over de redenen van de ommekeer in de VUB-politiek liet zij haar passie spreken voor de 
restauratie van het laatste intact deel van een geheel militair complex.
U T  denk  da t he t fe it da t de 

I r e c t o r  h is to r ic a  is  een  
- » b ijz o n d e r e  im p u ls  h e e ft 

betekend . O m dat z ij als h isto rica  
heel gevoelig  is voor de m ogelijke 
p a t r im o n iu m w a a r d e  v a n  d ie  
gebouw en  is zij vo lg en s  m ij een 
andere  koers gaan varen d an  haar 
v o o rg an g e rs  bij w ip  s le c h ts  de  
fu n c t io n e le  in v u ll in g  v an  h e t 
A rsenaal cen traal stond. B ovendien 
denkt de rector terecht dat de  VUB als 
u n iv ers ite it, en  zek er a ls V laam se 
u n iv e rs ite it  in B ru sse l, op  haar 
tellen  m o et letten  en  v andaar een 
m aa tsch a p p e lijk e  v o o rb ee ld fu n c tie  
m oet vervullen. De VUB kan dus niet 
he t ris ico  nem en om aan kritiek  te 
w orden  b lootgeste ld . K ritiek d ie er 
zek er zou  kom en  ind ien  m en de 
gehele  site  m et de grond gelijk  zou 
m aken zoals m en tien jaren  geleden 
nog dacht te doen ."
De k ritiek  zou  inderdaad  n iet mals 
zijn. vooral vanuit de  cultuurw ereld. 
Die m oet niet m eer overtuigd worden 
van de patrim onium w aarde van het 
A r s e n a a l .  “ I n d e r d a a d .  d e  
ten toonstelling in gebouw  M toonde 
aan  d a t  s in d s  d e  tw in tig  ja re n  
le e g s ta n d  ta l v an  a r t ie s te n  en  
c u ltu u ro rg a n isa t ie s  h e t A rsen aal 
g ek o este rd  heb b en  en  e r ta l van 
evenem enten  in  lie ten  plaatsvinden. 
Het feit dat het Arsenaal vandaag de 
dag  re la tie f  gered is, en da t zou ik 
toch  w illen  b en ad ru k k en , is toch 
dankzij he t fe it d a t daar heel wat 
g ebeurd  is. Sam en  m et de D ienst 
C u ltuur is onze huidige politiek  dan 
o o k  om  elke vraag voor cu ltu rele  
ac tiv ite iten  in he t A rsenaal po sitie f 
te beantw oorden, voor zover da t dat 
m ogelijk  is. N aast het tegenhouden 
van verdere verkro tting  zorgen deze 
ac tiv ite iten  er im m ers voor da t er 
o v e r gesproken  w ordt. T V -B russel 
h ee ft aa n d ac h t aan h e t A rsenaal 
besteed: door he t K unsten-Festival 
des Arts hebben w e veel publiciteit 
g e k r e g e n :  v o o r  d e  l a a t s te  
v o o rste llin g  van  d i t  festival is de 
fine fleur van de theaterw ereld komen 
k ijk en . A l d ie  m ensen  z ijn  het 
te lk e n s  ro e re n d  ee n s  o v e r  de 
kw aliteiten van het Arsenaal. O p die 
m a n ie r  w o rd t  e r  ru c h tb a a rh e id  
geg ev en  aan de p ro b lem atiek  en 
v inden we m issch ien  vroeg o f  laat 
partners d ie sam en m et de de VUB 
daarin  iets w illen gaan doen.”

E é n  g e d e e ld  d o o r  tw e e  is  
m in d er  dan een  h a lf

£  4  *n^ s m Ün aanw ezigheid in 
^ ^ d e  operationele werkgroep 
V s ^  vecht ik voor de bewaring 

van he t geheel van de site. De Raad 
van B estuur (RvB) nam  op aanraden 
van  de w erk g ro ep  de p rin c ip ië le  
beslissing om het arsenaal integraal, 
da t w il zeggen m et volledig respect 
voor het geheel, te restaureren en te 
renoveren.” Dat de VUB het Arsenaal 
w e n s t te re s ta u re re n  m o g e  dus 

du id elijk  zijn . O n en ig h eid  bestaat 
ech te r  nog o v e r gebouw  Q  (zie 
p la tteg rond). “V oor d it gebouw  is 
m en tot een com prom is gekom en om 
dit “voorlopig te bew aren’ om dat bij 
b e p a a l d e  b e l e i d s m e n s e n  
uitdrukkelijk  de wens bestond om  dit 
deel n iet te hypothekeren  door een 
zekere  vorm  van  b ew aring . M en 
denk t nam elijk  om  het A rsenaal in

twee delen te kunnen opsplitsen: hei 
ene als zijnde een coheren t geheel 
van h istorisch  bew aarde gebouw en 
en he t andere  (gebouw  Q  en  het 
gebied in het verlengde ervan langs 
de V rijw illigerslaan. red.) als zijn de 
een zone w aar m en de handen vrij 
heeft om  om  het even wat te doen. 
V oor m ij kan da t n iet om dat mijn 
v isie  inzake  m onum entenzorg , en 
daarm ee sluit ik gew oon aan bij de 
n ieu w ste  o n tw ik k e lin g en  op  dat 
gebied, mij vertelt dat m en altijd oog 
m oet hebben voor het geheel van 
een site. ‘A rch itec tu ra le  G eh elen ', 
h e t  th e m a  v a n  d e  ‘O p e h  
m o n u m e n te n d a g ’ v o lg en d  ja a r .  
spreekt op d it vlak voor zich. Na de 
catastrofale s loping  van de kazerne 
Rollin aan de overkant -en zeker als 
je  z ie t w at ze e rvoor in de plaats 
gezet hebben -beschikken we m ei 
het A rsenaal o ver het laatste intact 
d e e l v a n  e e n  g eh ee l m il ita ir  
com plex. Sam en m et de voorm alige 
a r t i l l e r i e k a z e r n e  v o r m t  h e t  
voertu igenarsenaal het laatste stuk 
w aar m en nog sporen heeft van het 
geheel van  een s ite . P erso o n lijk  
vindt ik het dan ook te betreuren dat 
m en. o f  allesinds gebaarlijk . de  site 
in twee w enst te splitsen. Dat vind ik 
niet geoorloofd. Er m oet een globale 
reflectie kom en waarbij m en op zijn 
m inst bijvoorbeeld  nagaat da t wat 
d a a r  e v e n tu e e l zo u  k o m en  te 
verzoenen valt m et de  te behouden 
delen ."

H a a lt a c u u t  g e ld g e b r e k  het 
van a r c h ite c tu r a a l in z ich t?

£  £  r  M  o waren e r bijvoorbeeld 
M  p l a n n e n  o m  e e n  

< S o c c e rte m p e l in  te 
p lan te n  lan g s  d e  k a n t van  de 
V rijw illigerslaan  zodat ook gebouw  
Q  bedreigd werd. V andaar dat ik heel 
gelukkig ben dat d it gebouw  door 
z ijn  hu id ige sta tus veilig  geste ld  
wordt. Trouwens van de soccertempel 
hoor ik niet zo veel m eer. Ik denk dat 
de m ensen van de soccertem pel o p  de 
VUB rekenen om  m et geld over de 
brug te kom en terw ijl ook  de VUB 
aan financiële  voordelen denkt. En 
als iedereen een  beetje op  e lkaar zit 
te rekenen zal e r niets van kom en. 
Gelukkig m aar. G lobaal urbanistisch 
bekeken -en ik spreek  dan over de 
gehele buurt- vind ik d it n iet zo 'n  
goed terrein voor een soccertem pel 
g ez ien  he t w o o n k arak te r van de 
V rijw illigers laan ."
Er bestaan echter nog andere redenen 
voor de voorlopige bew aring  van 
gebouw Q  dan de schijnbare dood van 
het project ‘Soccertem pel’. “‘Ik denk 
d a t de  VU B geen  enke le  van de 
gronden van het A rsenaal w enst te 
verkopen. M aar stel bijvoorbeeld dat 
de VUB denkt da t ze door de verkoop 
van de grond van gebouwen Q, R. S, 
L en Z  m eer arm slag k rijg t om het 
andere deel te restaureren. Dan zou de 
reden w aarom  gebouw  Q  voorlopig 
bew aard w ord t kunnen zijn  d a t de 
VUB denkt dat de grond m eer waard 
zou zijn m et het gebouw  Q.” 
D erg e lijk e  z ien sw ijze  is in ieder 
geval een bew ijs van de betrekkelijk 
goede staat van gebouw  Q  zodat de 
v e rd e d ig e rs  van  de k u n s tm a tig e  
o p sp li ts ig  van  he t A rsen aa l het 
vervallen karakter van gebouw Q als 
a rgum ent m ogen  vergeten  om  hun

op p o rtu n is tisch e  p lannen  d o o r te 
v oeren .

G e b o u w  Q a ls  a l t e r n a t ie f  
voor de PK -zaal?

B o v en d ien  is  de  in te resse  
vanuit de VUB voor gebouw 
Q . naast he t respect voor de 

g lo b a l i te i t  v a n  d e  s ite ,  een  
b i jk o m e n d  a rg u m e n t v o o r  de 
d e f i n i t i e v e  b e w a r in g  e rv a n .  
“Interesse is er, denk ik, vanwege de 
studenten . N adat de studenten hun 
zaal kw ijt w aren boven de ijskelders 
(PK -zaal, red .) w aren er denkpistes 
om de studentendopen te organiseren 
in gebouw Q. Persoonlijk was ik daar 
voorstander van om dat ik m et een 
s lech t gew eten  z it  in deze  zaak. 
H ierover zijn  e r e igenlijk  nooit echt 
onderhandelingen gew eest om dat de 
studenten  Volgens mij sceptisch  en

on tm o ed ig d  w aren . De studen ten  
hadden enorm  veel w erk verricht en 
ge ïnvesteerd  in de PK -zaal en zien 
da t nu allem aal verloren gaan. ‘W at 
n u ? ’, m o eten  ze  w a a rsch ijn lijk  
g e d a ch t h eb b en , ‘h ie r  te ru g  in 
investeren  en veel werk verrichten 
om  na twee ja re n  w eer te m oeten 
op h oepelen  om  een  andere  reden, 
w an t hé voorlopig  te bew aren’. Ik 
heb dus te doen  m et de studenten. 
E c h te r , zo w e l de V U B  a ls  de 
studen ten  hebben in d ie  zaak een 
b e e tje  b o te r  o p  h e t ho o fd . De 
studenten om dat zij in de PK-zaal een 
bee tje  onbezonnen  dingen hebben 
gedaan  zonder een co n trac t en  de 
VUB om dat zij d it heeft gedoogd. 
O m dat de VUB als eigenaar van de 
ijskelders, een bescherm d m onument 
op  aanvraag van de VU B. verplicht 
w ord t door he t gew est om  da t in 
goede staat te houden m oest de zaal 
geslo ten  w orden om  de restauratie  
van de ijskelders aan te vangen. Deze 
z ijn  nu in s lech te  s ta a t vanw ege 
doorsijpelend water veroorzaakt door 
g e b ro k e n  r io le r in g e n .  H e t  is 
natuurlijk jam m er dat de VUB hen dat 
n iet twee jaren  vroeger heeft gezegd 
en  h e la a s  z it te n  d e  s tu d e n te n  
daardoor zonder doopzaal. Het is in 
n iem an d s b e lan g  om  h ierin  een

schuldige te gaan aanwijzen. Het zou 
beter zijn dat er constructief naar een 
op lo ss in g  gezo ch t w ord t d ie  to t 
ieders tev redenheid  kan leiden . Ik 

• denk trouwens dat de studenten zelf 
w el zu lle n  v o e le n  w e lk e  de 
m ogelijkheden zijn  van gebouw  Q. 
Zij zullen nu ervaren wat de nadelen 
zijn van hier op de campus te moeten

i dopen. O ok de VUB zal da t ervaren. 
Men zal hierdoor een beetje vanzelf 
zoeken naar een  a l te rn a tie f  da t 
haalbaar is voor volgend jaar."

G ro e ie n d e  in te r e s se  v o o r  het  
A r s e n a a l

Er moet dringend een beslissing 
genom en w orden o v e r  deze 
twistgebieden. “U  begrijp t dat 

wij de  gebouw en C  en  P. en  de 
gebouw en  -daarrond n ie t z in v o l 
kunnen renoveren, dat de s ite  niet 
leefbaar is, indien aan de andere kant 
een  p u in h o o p  l ig t .  Z o a ls  de 
onderhandelingen  nu verlopen  zal 
men het o v er een aantal ja ren  nog 
niet eens z ijn  over de bestem m ing 
van die zone. M ijn voorstel is om 
gebouw Q definitief te bewaren en de 
terreinen waarop nu gebouwen L. R. 
S en  Z  staan  groen in te rich ten . 
V oor deze laatste gebouwen kan men 
imm ers pas een slopingsvergunning 
aanvragen indien m en de terreinen 
van  een  n ieu w e  b e s te m m in g  
verzekert. Bovendien kan m en door 
daar een groene zone in te richten hel 
spoor van het gehele tracé van het 
A rse n a a l b eh o u d en . L a n g s  de 
V rijw illig e rs laan  hebben w e nog

d ie  dan  geb ru ik t zouden k unnen  
w o rd e n  a ls  o m h e in in g  v an  
bijvoorbeeld een klein parkje.”

“In  de m aan d  ju n i  h e e f t  de 
universiteit een studie besteld bij een 
gespecialiseerd architectenbureau om 
prim o de gehele site op te m eten en 
secundo  om  b estem m ingsp lannen  
voor te stellen van de verschillende 
gebouw en. Bij d it laatste w ordt er 
n a g e g aa n  w e lk e  b e s te m m in g e n  
haalbaar zijn voor de gebouwen na de 
ren o v a tie  b in n e n  d e  g e g e v en  
c o n s t e l l a t i e  v a n  w e t t e n ,  
g ew estp lan n en  en  v ero rd en in g en  
van de gemeente. Uit deze studie zal 
de VU B-overheid dan haar conclusies 
m oeten trekken."
“W el zijn er al verschillende ideeën 
geformuleerd. De VUB heeft een heel 
v e r la n g li j s t je .  D e s tu d ie  zal 
uitm aken w elke h aa lb aar z ijn  en 
welke niet. De werkgroep heeft al de 
personen van wie m en w ist da t ze 
m et ru im tetekort te kam pen hadden 
op  de VUB u itg en o d ig d . Z o is 
onderm eer Prof. Nam enw irth van de 
b ib lio th eek  gev raag d  g ew eest o f  
gebouw  P geen m og elijk h e id  zou 
zijn om een centrale b ib lio theek  in 
onder te brengen m et alles e rop  en 
eraan. Hij heeft dat geweigerd. Van

dan a f heeft voor gebouw  P altijd 
v o o ro p g estaan  d a t  de  VU B daar 
g raag , en  ik  c ite e r ,  ‘een  open  
p o ly v a le n te  z a a l  m et c u ltu re le  
b estem m in g ’ w enst. E lk  w oord  is 
daarin belangrijk. D eze ruim te is erg 
geschikt. H et betreft een zeer fraaie 
ru im te  m et centra le  verlich ting  en 
m ezzan ines. De VU B w il d it  als 
cu ltu rele  zaal gebru iken  w aar zij 
b e v o o rb e e ld  o o k  h a a r  8 0 0 0  
studen ten  kan uitnodigen . De zaal 
zou ook openstaan voor niet-VUB- 
gebonden o rg an isa tie s. De D ienst 
K uituur w enst daar in samenwerking 
m et an d ere  o rg an isa tie s  cu ltu rele  
e v en em en ten  te o rg an ise ren . D e 
k leine gebouw en M.I en J m oeten 
dan  v o o rbehouden  w orden  om  te 
functioneren in de  rand van gebouw 
P. In d ien  je  daa r een gro te  zaal 
o rg an iseert heb je  ook  wel ergens 
e e n  c a fe ta r ia ,  een  r e s ta u ra n t ,  
k le e d k a m e r s ,  s o r te e r r u im te s . . .  
nodig. Daar mag men dus n iet vooraf 
beslag op  leggen.
Voor de gebouwen E, D en N waren de 
d enkpistes to t nu toe het V esalius 
C o lleg e  en  de S o lv ay sch o o l. De 
faculteit ESP is daar n iet op ingegaan 
om dat ze nog altijd de  voorkeur geeft 
aan u itbreid ing  op de cam pus zelf. 
Het V esalius C ollege is daarentegen 
erg geïnteresseerd om  zich daar in te 
p lan ten , ind ien  d it m o g elijk  zou 
z ijn , en  zou  d an  ook  v o o r de 
in r ic h tin g  e rv a n  z o rg e n  'w a t .  
f inancieel dan  w eer in teressan t is. 
V oorlop ig  is dus overeengekom en 
d a t d i t  p rio r ita ir  zou  bestudeerd  
w o rd en  w a t n ie t w eg n eem t d a t 
eventuele andere voorstellen ook aan

bod zullen kom en.
In verband m et gebouw C, die mooie 
ru im te  m et haa r c en tra le  g lazen  
straat, is iedereen het eens dat haar 
b ijz o n d e r a rc h ite c tu ra a l k a rak te r  
m o et .behouden  b lijven . O ok  h ier 
z i j n  v e r s c h i l l e n d e  i d e e ë n  
g e f o r m u le e r d .  H e t  a r c h i e f  
b ijvoorbeeld heeft ruim te tekort en 
is en thousiast. M aar zij z ijn  door 
hun ru im te tek o rt en th o u s ia s t om 
eender waar te gaan. Persoonlijk ben 
ik n ie t o v ertu ig d  om g ebouw  C 
helem aal ter b esch illing  te stellen 
van het a rch ief w an t dan  zal d ie 
fam euze.centrale straat weer een dode 
straat worden. Het zou toegankelijk  
m oeten zijn voor voetgangers w ant 
h e t is een  p rach tige  locatie . D it 
gebouw  kan bijvoorbeeld  links en 
rech ts gecom partim en teerd  worden 
zodat verschillende instellingen aan 
de VUB ergens een v itrine hebben. 
Z ij k u n n en  d a a r  d an  m en sen  
ontvangen w at toch veel prettiger is 
dan ergens o p  het vijfde verdiep van 
een  lab y rin tisch  gebouw . E r werd 
aan v an k e lijk  ook  gedach t aan de 
afdeling  arch itectuur m aar d ie  zijn 
om  v ersch illende  redenen  n iet zo 
enthousiast. Een deel van de afdeling 
d enkt da t ze haar imago beter kan 
w aarm aken  door n ieuw bouw . De

stukjes gevel d ie heel m ooi zijn en
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drang naar tabula rasa en nieuw bouw 
is n o g  a lt i jd  een  v e ro u d e rd e  
opvatting van de architecten. W el is 
er b innen de arch itectuur een  grote 
tw e e s p a l t  o n t s ta a n  o v e r  d it  
onderw erp.
De interesse voor gebouw  C is groot. 
De laatste dagen w ordt ik door m eer 
een m eer m ensen  u it verschillende 
d i s c i p l i n e s ,  a f d e l in g e n  en  
g e le d in g e n  van  d e  u n iv e rs ite it  
overste lp t m et de vraag o f  ze daar 
n ie t een  cel k unnen  k rijg en . W e 
moeten wel nog wachten o p  de studie 
v a n  d e  a r c h i te c t e n  o m  de 
m ogelijkheden d ie daar gaan zijn  in 
te schatten. M aar ik denk dat door de 
a rch itec ten  zal b ep le it w orden  om 
daar leven  in te b rengen  -w at ik 
p e rso o n lijk  to e ju ich . Ik  zou  erg 
graag zien da t daar een  afw isseling 
zou  z ijn  van  een  b o ok-shop . een 
s tu d ie c en tru m , v i tr in e s  v an  een 
aan ta l in s te llin g e n , tek en ru im tes . 
etc...
S tik k en  o f  v era d em en ?

D e e en sg ez in d h eid  o v er de 
p a trim onium w aarde  van het 
A rsenaal, en dus ook over de 

noodzaak aan restauratie , m oge dan 
al groot zijn, w ie e r  financieel over 
de brug zal kom en  is een andere  
kwestie. Het spreekt voor zich dat in 
deze tijden van budgettaire restrictie 
de VU B de f in an c ie r in g  van  de 
restau ratie  n ie t a lleen  aankan. “E r 
w e r d  e e n  o b l i g a t i e l e n i n g  
uitgeschreven m aar dat gaat n iet door 
w an t de  investeerders zouden geen 
o p b ren g s te n  k r ijg e n , w a t e rg en s  
‘d e o n to lo g isc h ’ n ie t kon . H o e  de 
f in an c ierin g  verder m o et gebeuren  
weet ik niet goed. Ik  denk da t de  VUB 
hoopt op  een  tegem oetkom ing van 
de g e m e e n sc h a p  o m d a t ze he t 
A rsenaal o p en ste lt en n iet a ls een 
V U B -e ila n d  b e sch o u w t. E r kan 
b ijvoorbeeld  g es treef  w orden  naar 
een form ule zoals bij Trefcentrum  Y '. 
D ie w ordt g e su b sid iee rd  d o o r de

V laam se  G e m een sch ap sco m m is ie  
om dat ze in B russel instaat voor de 
uitstraling van de V laam se Cultuur. 
Er z ijn  al co n tac ten  gew eest m et 
a l l e r l e i  m i n i s t e r s ,
s ta a t s s e c r e t a r i s s e n  en  a n d e re  
p o te n tië le  in v e s te e rd e rs .  A llen  
werden ze rondgeleid in het Arsenaal 
en w aren erg enthousiast. M aar ja . er 
m oet daar natuurlijk  een vervolg op 
kom en. Nu, e r  kan pas een vervolg 
op kom en vanaf dat de VUB m et een 
u itg ew erk t p lan  van bestem m ing  
naar buiten kom t. Ik  heb geen idee 
voor w anneer een beslissing over de 
bestem m ing van het geheel van het 
Arsenaal zou zijn. Ik d urf op  de VUB 
de term ijnen w aarin de beslissingen 
m oeten valen n ie t m eer inschatten 
s in d s  ik  g e m e rk t heb  d a t  het 
lastenboek voor de  restauratie van de 
ijskelders sinds m ei k laar is en  dat 
m en nog n ie t begonnen is m et de 
r e s ta u ra t ie .  M a ar  w e h eb b e n  
eindelijk de  zaak van het A rsenaal in 
gang gezet. B ijgevo lg  kunnen we 
het ons n ie t veroorloven  om  nu te 
stoppen. H et is  toch  zo k laar als 
pom pw ater da t indien wij niets doen 
wij terech t m et de  v ingers zu llen  
gew ezen worden. De buurtbewoners 
b i j v o o r b e e l d  h e b b e n  z ic h  
georganiseerd . N aar aanleid ing  van 
d e  o v e rh a a s te  s lo p in g  van  de 
K oninklijke  Jach t zijn zij reeds in 
o p s t a n d  g e k o m e n .  D o o r  
p ersoon lijke  con tac ten  kan  ik hen 
m om enteel overtu igen  da t de  VUB 
goede in ten ties heeft m et A rsenaal 
m aar da t we wachten op de studie van 
de arch itec ten . W e m oeten  ech ter 
snel handelen w ant het geduld van de 
buurtbewoners en andere m ensen kan 
o p g erak en  en  d a n ... . Een g root 
strateeg zei ooit: ‘W aar diplom atie 
o p h o u d t b e g in t d e  o o r lo g ’ . (Een 
ander strateeg zei dan  ook: ‘Oorlog 
is s lech ts de v o o rtze ttin g  van  de 
d ip lo m atie , m aar dan  m et andere 
m iddelen’, red.) Trouwens, het is ook 
in het belang van de VUB dat wij daar

zo snel m ogelijk  w erk van w illen 
m aken. In d ien  w ij d eze cam pus 
leefbaar w illen houden dan m oeten 
we het A rsenaal koesteren. Kijk eens 
rond u: wij zijn in de richting van het 
station afgesloten door de C itybank 
(een terrein w aar de VUB trouw ens 
aan z ijn  op tie  verzaak t h eeft ten

voordele van de Citybank, red.) en de 
Renaultgarage. De Triom flaan wordt 
een  heuse au tosnelw eg. En op  de 
te rre in en  van de ULB ko m t het 
E uropacollege. W e m oeten het in 
deze  m aterie  zeer ru im  zien. W e 
m oeten denken op  het niveau van de 
stad. Je kan niet m eer denken op het

n iv e a u  v a n  é é n  g e b o u w , 
b ijvoorbeeld enkel de restauratie van 
gebouw  P. Indien  je  ruim  denkt dan 
zien w e dat de  en ige m ogelijkheid  
om  te adem en en niet ingesloten te 
geraken  de in teg rale  en  volled ige 
restauratie van het A rsenaal is. V ia 
de bouw van de studentenw oningen 
aan de Schoofslaan en de restauratie 
van de ijske lders hebben w e een 
id ea le  aan ze t om  sam en  m et de 
restau ratie  van het A rsenaal aan te 
s lu ite n  op  he t s te d e lijk  w eefsel 
a lg in d s .  D a a r  z u l le n  n o g  
s tu d e n te n w o n in g en  k om en . O ok 
m etro  P e tillo n  lig t aan d ie  kant. 
B ovendien is er in het oosten  van 
B ru sse l -b u ite n  de h a llen  van 
Schaarbeek  en  dat is toch een heel 
e in d  v a n  h ie r -  g e e n  e n k e le  
cultuurcentra. Kortom, de VUB heeft 
h ier een pracht van een stuk w aar ze 
w erk van dient te maken. D it zijn  de 
redenen w aarom  ik daar zo luid v o o r. 
opkom , en ik  n iet alleen trouw ens. 
Ik  kan o p  enorm  veel goede wil 
rek en en : de m ensen  van  d ien s t 
K u itu u r  in  h e t b i jz o n d e r  R ita  
H ebbelinck; de m ensen  van Educo 
d ie daa r vrijw illig  alle opnam en en 
fo to ’s m aken, in het bijzonder Eddy 
M aes; de  m ensen van de technische 
d ienst zoals E ddy Laes; studenten 
van de afdeling architectuur die in de 
z o m e rv a k a n tie  ie d e re  b a k s te e n

h e b b e n  o p g e m e te n  z o d a t  de  
opm etingen vooruit zouden gaan. Ik 
ben w erkelijk  ontroerd en w ens ze 
bij deze te bedanken. Ik ben e r zeker 
van dat als m orgen een m obilisatie 
nodig is enorm  veel m ensen bereid 
zullen zijn om actie te ondernem en, 
en zeker de studenten . Ik heb  de 
indruk dat de jongere  generaties veel 
beter aanvoelen w elke de toekom st 
kan zijn van zo’n site en  eveneens 
dat in d ie buurt onze adem ruim te 
l ig t  ” ,

Ruben en H aroun
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De M o e ia l

BE EKLEKTIK G ET  C R AM M ED
Cram m ed discs is een independent B russels platenlabel en 
bestaat sinds '81, het werd opgerich t als logisch vervolg 
op het concept A ksak M aboul. Dit w as een pro ject van 
V incent Kenis en M are Hollander w aarbij m en probeerde 
diverse  m uzikale stijlen  te com bineren en te recycleren: 
ja z z ;  ro c k ;  k la s s ie k  en e tn isc h e  g e lu id e n  w erden  
sam e n g e sm o lte n  to t een  v ern ieu w en d  geheel. Een 
cu ltu rele  law ine w aarin m uzikanten  vanuit verschillende 
perspectieven hun m uzikale bijdrage konden leveren. Dit 
ek lektism e vo n d  m en van in he t begin ook terug bij het 
label C ram m ed disks. Er verscheen zeer divers m ateriaal 
gaande van  deconstructionistische avant-garde m et hum or 
( A k sa k  M aboul ) o ver p rovocatieve Frans gezongen 
pop  ( T h e  H o n c y m o o n k i l l e r s  ) to t  d u b  
e k sp erim en ten  v an  de L ondense  g roepen  P eople  in 
C o n tr o l  & F a m ily  F o d d e r  en de groep M in im a l  
C om pact, die een soort kruising m aakte tussen new wave 
en  m u ziek  uit het M idden-O osten . E nkele ' essentië le  
ken m erk en  van C ram m ed  d o o r  d e  tijden  heen z ijn  
ek lek tism e, c rea tiv ite it  en o rig in a lite it  gekoppeld  aan 
plezier en inspiratie. Er heerst ook  een bepaalde openheid 
naar artiesten  d ie  d iverse stijlen en culturen com bineren. 
V rij snel w erd  er m et m ensen van over de hele w ereld 
sam engew erkt. Think G lobal, act eklektique, quoi.
Als w e de releases van de eerste drie jaa r  op  een hoopje 
sm ijten kom en we to t de  vaststelling dat het h ier om zeer 
uiteenlopende projecten gaat. V andaar de drang een paar 
s u b la b e l s  o p  te  r ic h te n ,  k w e s t ie  v an  w a t 
"overzichtelijkheid” aan te brengen. In '84 werd M ade to 
M easure opgerich t. D it label was bedoeld als een soort 
" c o m p o s e r s '  s e r i e "  en  h e r b e r g d e  v o o r a l  
instrum entale/film ische en am bient projecten. Deze reeks 
loop t nog steeds door en  om vat werk van onder andere 
H e c to r  Z a zo u . B la in e  L. R e in ig er . Joh n  L u rie .  
M in im a l C o m p a c t  en  F r e d  F r ith . H et m eer 
dansgerichte label SSR volgde in '88. In de zom er van ‘91 
ging Cram w orld van start. H et diende als output voor de 
zogenaam de w e re ld /e tn isch e -m u z ie k . T w ee n ieuw e 
dansgebonden labels zagen  het lich t in 94/95: Selector, 
leverancier van ju n g le  en Language, London based label 
by T ony "M oodyboy" T horpe (mUsic for open  m inded 
people). Een gesprek over dit alles en nog veel meer met 
C ram opperhoofd M are Hollander drong zich op.

D .M .: K unt u m e vertellen wat u e r 15 ja a r  geleden toe 
bracht C ram m ed op  te richten?
M .H .: Ik  w as oorspronkelijk  een m uzikant, onder andere 
bij A k sa k  M ab ou l en T h e  H o n e y n io o n k il le r s .  Ik 
heb toen zin  gekregen om een label op  te starten dat in het 
verlengde lag van wat we m et Aksak M aboul deden. Het 
w as de b ed o e lin g  om  een  lab e l o p  te rich ten  dat 
v ersch illende  cu ltu ren  en m ensen  v an u it verschillende 
landen sam enbracht. R eeds van in het begin gingen we 
zeer eklektisch te werk. D it in tegenstelling to t.de m eeste 
an d ere  k le in e  o n a fh a n k e lijk e  p la te n la b e ls , d ie  z ich  
m eesta l to esp itsen  en  sp ec ia lise ren  in één sp ecif iek  
m uziek g en re . M et als gevo lg  d a t e lke p laat d ie  ze 
uitbrengen veel weg heeft van de vorige. V andaar dat we 
m ete e n  z e e r  u i te e n lo p e n d e  p la te n  z ijn  b e g in n en  
uitbrengen. H et ging ook vaak om platen die n iet m eteen 
binnen één genre te classificeren waren.
D .M .:  B rach t u in het begin vooral p laten  u it van 
vrienden o f  werd de hele zaak al snel geprofessionaliseerd? 
M .H .: H et ene s lu it het andere niet uit. Men heeft zich 
s tap voor stap ontw ikkeld en het is een feit dat een zekere 
p ro fe s s io n a lis e rin g  o n o n tb ee r lijk  is  v o o r de goede 
w erking  en  het overleven van een bedrijf zoals het onze. 
M ede d a n k z ij he t in te rn a tio n a le  su cces  van T h e  
H o n e y m o o n k il le r s , heeft m en in verschillende landen 
een  d is tr ib u tie n e tw e rk  o p g e z e t voor de p la ten  van 
Cram m ed.
D .M .: W o rd e n  ju l l i e  p la te n  in  h e e l E u ro p a  
gedistribueerd?
M .H .:  Ja  en  ook in de  U.S. o f  A. en  Japan. De 
m ogelijkheid om m et verschillende m ensen vanuit de hele 
wereld te werken is één van de leukste aspecten van deze 
job. W e werken m et m ensen vanuit de hele wereld en we 
p ro b eren  ook  hun p la ten  in zoveel m o g elijk  landen 
verdee ld  te k rijgen . D oor o p  deze m an ier te werken 
hebben w e een w ereldw ijde aanhang weten op te bouwen. 
De om vang van de groep m ensen die volgen w at we doen 
verschilt van land tot land, m aar we hebben toch ongeveer 
overal een  k leine schare fans die vol ongeduld uitkijken 
naar w at w e zullen uitbrengen. W e zijn ook m et zoveel 
verschillende dingen bezig, som m ige m ensen interesseren 
zich vooral in de w ereldm uziek  terw ijl anderen dan weer 
Cram m ed enkel kennen van de 3 danslabels.
D .M .: Z it e r één o f andere stra teg ie  o f  filosofie in de 
graduele opsplitsing  van Cram m ed discs in verschillende 
sub labe ls?
M .H.: N a de eerste drie jaa r  deed zich het eerst de nood 
voelen om  m et een sublabel te starten. O m dat de releases 
zo divers w aren hadden w e een beetje schrik dat dit nogal 
wanordelijk  zou overkom en bij de m ensen. Men w ist niet 
goed w at m en kon verw achten van Cram m ed discs. Dus 
om  de zaken  w at overzich telijk  te m aken zijn  we m et de 
"M ade to M easure"-reeks begonnen. D eze reeks bevatte 
zogezegd m uziek die voor andere m edia bestem d was zoals 
m uziek  voor film , theater o f  televisie. Som s was dat het 
geval en anders ging het om m uziek die dat evengoed had

kunnen zijn. Som m ige platen  zijn  nogal avant-garde, 
andere balanceren dan w eer tussen k lassiek o f  rock. Er 
z it te n  o o k  v ee l am b ie n t p la te n  tu sse n , n ie t  de 
elektronische am bient van nu, m aar de am bient die in het 
zog lig t van w at Brian Eno m aakt. De reeks bevat 37 
p laten , d ie e igen lijk  n ièt o f  w einig verouderd zijn. Ze 
loopt nog steeds door, m aar we brengen nu wel m inder 
frequent platen uit op M TM  dan vroeger. De reden daarvan 
is dat Cram m ed uit 7 labels bestaat en dat de aandacht voor 
het ogenblik  toegespitst w ordt op de dance-labels.
N aar aanleiding van de eerste housegolf die het continent 
overspoelde richtten w e in '88 SSR op. N a enkele drukke 
ja ren  w erd het stiller rond dit label. Tussen '91 en '94 
brachten we praktisch niets uit. D it was vooral te w ijten 
aan het véle w erk da t het internationale succes van Z ap  
M a m a  m et zich  m eebracht. Als één van onze groepen 
p lo ts zo 'n  g root succes heeft betekent dit voor een klein 
label a ls C ram m ed d a t iedereen e rdoor gem obiliseerd 
wordt. O nze eerste release na onze sem i-w interslaap was 
de eerste F reezon e verzam elaar (ondertussen zitten we al 
aan het derde deel van deze internationaal vermaarde reeks, 
red.) die als opzet had de am bient uit de nieuw e en oude 
school sam en te brengen op één verzam elaar. Vrij snel 
kw am en de twee andere dance-labels erbij: Selector en 
Language.
D.M.: Hoe z it dat nu ju is t m et Language?
M .H .:  T o n y  T h o rp e  (o o it lid  van  de beruch te  
K L F /J u stified  A n cien ts  o f  M uM u en m an achter 
het M oody Boyz project, red.), d ie het eerste deel van 
de Freezone-reeks zeer goed vond, werd bereid gevonden de 
A&R te verzorgen. Het is e igenlijk  een beetje zijn label, 
het is zijn m uzikale visie die hij m et Language naar buiten 
p robeert te brengen. Hij zoekt, voornam elijk onbekend 
talent, die op  een vernieuwende m anier m et m uziek bezig 
is. Hij kent ontzettend veel mensen, wat natuurlijk handig 
is. W ij hebben Language sam en m et Tony opgezet en 
voelen ons rechtstreeks betrokken m et w at er verschijnt 
o p  het label. H et zijn  niet zom aar anoniem e . 12" die

uitkomen. W e hebben aandacht voor de artiest, we stellen 
een contract op en trachten sam en te kijken naar wat het 
beste is v o o r beide partijen . W e laten  de artiesten  
bijvoorbeeld ook een volledige lp m aken als ze zich daar 
klaar voor voelen.
Language is echt een vooruitstrevend label. De dingen die 
hierop verschijnen zijn niet zo evident, het betreft als het 
ware de avant-garde van de dance. De releases verschillen 
o ok  o n d erlin g  z e er sterk : de ene kee r gaa t he t om 
industrieel aandoende techno (Bio M use), de andere keer 
om jazzy  jungle  (Endem ic V oid), enz.. Men kan stellen 
dat het een zeer onvoorspelbaar label is ...la a tje  verrassen 
zou ik zo zeggen. D e pers en de gespecialiseerde winkels 
w isten in het begin helem aal niet wat ze m et Language 
m oesten aanvangen. M aar nogm aals, het is d it soort 
eklektism e w aar Cram m ed zich het best bij voelt.
D .M .: K unt u ons m isschien  nog iets vertellen over 
Cramworld?
M .H .: C ram w orld is he t label w aarop we etnische en 
w ereldm uziek  uitbrengen. O nze Cram w orld  catalogus 
bevat onder andere w erk van de T a ra f H aidouks, Z a p  
M a m a . S a in k h o . W e hebben het laatste anderhalf jaar 
n iets  m eer u itg eb rach t, m aar e r  staan  v ersch illende  
releases voor zeer binnenkort gepland. Eén daarvan is een 
sam enw erkingsverband tussen Israëlieten en Palestijnen. 
H et betreft enkele m ensen d ie  deel uitm aken van een 
grotere groep, d ie al in W om ad gespeeld heeft (world- 
festival van Peter Gabriel) en die een soort m engeling van 
Jazz en oosterse m uziek  maken. De kern van deze groep 
heeft nu een plaat gem aakt die m eer klassieke Arabische 
m uziek bevat (zie M usic M aestro, red.). De groep bestaat 
uit Joden v anu it verschillende delen van de w ereld en 
Arabieren. Een ware bijdrage aan het vredesproces.
D .M .: Ik heb zeer sterk de indruk dat de m uziek voor de 
m ensen van Cram m ed op  de eerste plaats kom t en dan pas 
de zakelijke kant?
M .H .: Ja, natuurlijk , het is ook daarom  dat ik  de  A&R 
van  S S R  sam en  m e t S am y (B irn b ach  a .k .a . d j  
M o r p h e u s . b ezieler van de Freezone v erzam elaars en 
in te rn atio n ale  ster, red .) b lijf  verzorgen . Ik  vind het 
belangrijk  om  'in  touch ' te blijven m et de m uziek. Het 
in te resseert m e niet om  zom aar aan het hoofd van een 
bedrijf te staan. De m uziek is waar het m ee begonnen is en 
waar het om draait. Ik  zou niet willen dat dit verandert. 
D .M .: Cram m ed is in z'n  m uziekkeuze steeds innoverend 
en vooruitstrevend. Doelbewust?
M .H .: Ja, dat is waar. Toch is het niet zo dat w e moeilijk 
doen om  m oeilijk  te doen. Er zijn tal van labels die veel 
extrem ere m uziek uitbrengen dan wij. M aar het is een feit

d a t ook voor d ie extreem  zware toestanden een welbepaald 
publiek  is en dus een afzetm arkt. Dat is een beetje het 
probleem  van Cram m ed, de m eeste van onze produkten 
vallen  m eesta l tu ssen  tw ee s toe len  in . W e z ijn  te 
toegankelijk  voor de puristen en  te 'm oeilijk ' voor het 
g roo t publiek . W e zitten ook  in een  klein landje als 
België, wat er ons toe verplicht om andere afzetm arkten te 
zoeken. D it is één van de redenen waarom we zoveel zorg 
dragen  voor de distributie. Ik  vind het heel belangrijk om 
direkte  kontakten te onderhouden m et de  m ensen die ons 
in het buitenland distribueren. M aar da t vind ik allemaal 
deel u itm aken van de uitdaging. H et is ook zo da t we 
helem aal n ie t he t bekendst z ijn  in B elgië, m isschien  
om dat we n iet veel Belgische artiesten hebben.
D .M .: Ik  ben gisteren naar ju llie  web-site gesurfd, m aak 
eens w at prom otie.
M .H.: W e hebben gekozen voor een zeer inform atieve 
site. 't  Is m isschien allem aal niet zo spectaculair oïn naar 
te k ijken, e r z ijn  geen bew egende beelden, afgew erkte 
graphics o f  m uziekstukken om  te beluisteren. M aar daar is 
doelbew ust voor gekozen, vooral om  lange w achttijden te 
verm ijden (het adres: h ttp ://w w w .c r a m m e d .b e /). 
D .M .:  H oe verk laart u he t enorm e succes van de 
F re e zo n e  com pilaties?
M .H .:  D e reeks is een echte referentie geworden. W e 
hebben ongelooflijk  veel goede kritieken gekregen, het is 
altijd fijn als je  werk geapprecieerd wordt. Men' beschouwt 
de Freézone platen echt als zijnde 'State o f  the Art'. Samy 
en ik hebben het eerste deel gecompileerd, het tweede was 
volledig zijn werk. Hij heeft een aantal van z'n favoriete 
tracks u it z 'n co llec tie  sam engebrach t op  de tw eede 
com pilatie. De derde com pilatie  w as nog van een iets 
andere  opzet, alle tracks w erden door de artiesten  nl. 
exclusief voor deze com pilatie afgestaan. Het vierde, nog 
te ve rsch ijn en , dee l zal ook  u it ex c lu s ie f  m ateriaal 
bestaan. W e gaan ook een nieuw e com pilatie uitbrengen 
w aar Sam y, zoals op  he t tw eede deel van Freezone, 
opnieuw  de obscure juw eeltjes uit zijn platencollectie zal 
sam enbrengen. Het succes van de Freezone-reeks kan 
m isschien gewoon verklaard worden door te stellen dat het 
de  ju iste  plaat op  het ju iste  m om ent betrof.
D .M .:  U w as e r ook  he t eerst bij om  een jungle- 
com pilatie u it te brengen op  het Europese continent? 
M .H .:  Jazek er, 'J u n g le  V ib es' w as de ee rs te  
co m pilatie  van zijn  soort op het vasteland en is zeker 
m ed ev e ran tw o o rd e lijk  voor he t versp reiden  van het 
jungle-v irus op het Europese continent. Toen ik voor het 
eerst m et jungle  geconfronteerd werd wist ik niet goed w at 
m ij overkwam, ik werd er echt door overrom peld. H et was 
a lso f ik he t oo it al eens gehoord had. he t is een zodanig 
m engelm oes van verschillende stijlen da t e r altijd ergens 
wel een herkenbaar elem ent te horen is. Het Selector-label 
w as opgezet m et het oog op  het uitbrengen van jungle- 
com pilaties. E r verschenen echter algauw album s die de 
grenzen van het jung le-genre  verlegden, ik denk hierbij 
aan de Ip's van 4 H ero en N ook ie . Ondertussen zijn we 
reed s  toe aan het u itbrengen van eigen  artiesten : het 
Londense duo P h u m e , een nieuw project van S u b je c t  
13 en het neusje van de zalm  uit de jonge Parijse jungle- 
scene: D a r k h ea r t, M C O tis & Little J. De A&R van 
Selector, C atherine Piault, heeft vorige winter om  de twee 
w eken (o n d ertu ssen  legendarische  gew orden) ju n g le - 
feesten georganiseerd in Parijs waarop top DJ's uit de UK 
kw am en d raaien , daard o o r kon  he t E uropese publiek 
kennis m aken m et het 'oerw oud'-virus. Deze feesten zijn 
van groot nut gew eest voor de ontwikkeling van de lokale 
ju n g le -sc e n e  in F ran k rijk . H ie rd o o r g eraak ten  de 
trad itioneèl sterke h ip-hop- en ragga- gem eenschappen 
van Frankrijk verslingerd aan het nieuwe genre.

D .M .: Is zoiets in Brussel n iet m ogelijk?
M .H .: W e organiseren nu m aandelijks een feest in de 
Fuse. In oktober zijn M ark en Dego van 4 H ero kom en 
draaien, het was eigenlijk één van de eerste jungle-feesten 
in B russel, het is een succes gebleken en zeker vatbaar 
voor herhaling . O p 1 novem ber organ iseren  w e een 
W eense  av o n d  in de F use  w aarop  P u l s in g e r  en 
T u n a k a n . K ru d er  en D orfm eister en onze eigenste dj 
M o r p h e u s  zal draaien . S h o w r o o m  R e c o r d in g  en 
A u to rep ea t zullen üve hun ding doen (watch out for the 
flyer!). M aar eigenlijk is het organiseren van feesten niet 
de  jo b  van een platenfirm a. Het is niet dat we afkerig 
staan tegenover het concept, m aar e r kruipt zodanig veel 
w erk in dat het voor ons onm ogelijk is om zoiets in Parijs 
en in Brussel te verwezenlijken.
D .M .: Ik  dank u harte lijk  voor d it gesprek. Aan onze 
lezer(s), hopelijk  vond u het leuk  en houdt u e r iets aan 
o v er.

David
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Nieuw projekt van Aphex Twins' buddy: Mike 
Paradinas a.k..a. ji-ziq & Jake Slazenger en nog 
tal van andere pseudoniemen, maar laten we 
hier vooral niet over doorbomen. Met Mike 
verwacht men zich aan verstoorde elektronische 
bliepjes die telkens in een ander sfeertje baden. 
Dit keer is het de cocktail music en cheasy 
listening die de ach tergrond uitmaken. 
Ronkende titels als Mamborama. Mamblues. 
Gary's groove. Goodbye Jazz people of -wat 
dacht u van- Play it again. Sonny illustreren dit 
perfekt. Dit eerbetoon aan vervlogen tijden van 
cocktail party's en kitcherige seventies-feuilletons 
gemengd m et mambo en andere exotische 
ritmes, af en toe opgeschrikt door één of andere 
opduikende weirdness w ee t ons zeker te 
charmeren. Dit is zeker het geval na een nachtje 
feesten, bij één of ander lekkers dat ons to t 
bedaren moet brengen. Ik w eet niet juist voor 
wanneer de release voorzien is. maar hou jullie 
oortjes en oogjes goed open en schaf u alvast 
een namaak luipaardenvel aan.

selector
Onze eigenste sympathieke Brusselse dj Geoffroy 
stelde deze compilatie samen. Zoals de naam 
reeds aangee ft gaat het hier om een 
zorgvuldige en u itgeba lenceerde keuze 
swingende en groovy house-tracks. Een nieuwe 
generatie house-producers is -aldus meldt ons 
het perscommuniaué- onder ons opgestaan en 
ze maken een melodieuzer en emotioneler soort 
house. Het gaat vooral om intrumentale house 
die het experiment en het complexe niet 
schuwen. De muziek op deze compilatie is niet 
enkel genietbaar op de dansvloer, ook in de 
huiskamer of de walkman valt het best te 
appreciëren. Moving House wil zijn voor house 
w a t Freezone is voor ambient. nl. een globale 
luisterervaring die de luisteraar meeneemt op 
een trip. De cd bestaat uit twaalf tracks die 
afkomstig zijn van beide kanten van de oceaan 
en onder de noemer 'jazzymelodicgroove' 
resideren (zo staat het in de bio. red.). Zowel 
grote namen ( Little Louie Vega. Johnny Fiasco. 
Glenn Underground) als obscure juweeltjes, deze 
compilatie lijkt wel in evenwicht te staan met alle 
natuure lem enten. Hopelijk hetzelfde lot 
beschoren als de Freezone-reeks. Wii wensen 
deze com p ila tie  alvast een succesvolle 
internationale carrière toe.

Tek 9 = Dego Mc Farlane from 4 Hero. Jacobs 
O ptical Stairway. Nu Era en maximum style. 
Deze Londenaar heeft credits achter z'n naam. 
Brengt samen met z'n maat van 4 Hero al sinds 
'91 jungle uit op z’n eigen Reinforced label uit. 
Het gaat hier om een dubbele maxi met remixen 
van een nummer van hun vorig album 'It's not 
w hat you think it is' op SSR. Wie speelt er mee 
van "w ie deed er een remix": Carl Craig doet 
iets midtempo phuture phunk-achtigs -exauis -. 
Endemic Void brengt relaxte jazzy drum & bass 
-quite all right. Alfred-, de Parijse DJ Cam hip- 
hopiseert het met klasse - says 'nuff-. Jordan 
Fields' house remix is groovy genoeg om een 
konijn zonder oren z'n staart te laten kwispelen, 
de Nightmares on Wax mix = -OK. Charlie Brown- 
. Dego's eigen radio mix is dan weer zeer 
geslaagd om op de radio te spelen: soulvolle 
vocals van Carol Crosby en gerapper van de 
Amerikaanse rapper Manifest. Bovenop al dat 
lekkers nog een exclusieve nieuwe track van Tek

9 : "Haven't you Heard?“, een excursie in de nog 
brakke gronden van de acid hip hop. Puike 
hoes. René. Soit 10/10. quoi.

De 23 jarige Danny Coffey die schuil gaat onder 
de naam Endemic Void begon muziek te maken 
als Strictly Rockers. Via hip hop en hardcore en 
met een voorliefde voor Braziliaanse Jazz. die 
hem werd ingelepeld door een muziekleraar met 
visie, kwam hij uit bij een soort melodieuze zeer 
jazzale drum'n bass waar het fijn in vertoeven is. 
Endemic Void bracht al enkele maxi's uit die hem 
een aantal bekende fans opleverden zoals Gilles 
Peterson. Mixmaster Morris. Fabio en Alex Reece. 
Deze laatste schreef trouwens volgende lovende 
w oorden in Muzik: Seriously fast...really 
original...too jazzy for me... five out of five. Er 
hebben verschillende vokalisten en een 
keyboardplayer meegewerkt aan deze jazzy, 
coole en opwindende collectie grooves. Een 
plaat die de leuze van Language zeker op een 
zinnige manier weet in te vullen. Ingenieus

De leuze van Language luidt als volgt: 
Experiment, innovatie en het pogen zich te 
onttrekken aan elke muzikale categorisering. 
-Pfioe- . De eerste Miscellaneous bevatte 12 
exclusieve tracks door vrii onbekende mensen. 
De eerste keer dat het mij ter oren kwam wist ik 
niet goed wat mij óverkwam, ik wist niet goed 
w at ik ervan moest denken, maar boeiend was 
het in ieder geval. Later zou blijken dat er toch 
w e l een aanta l kostbaarheden waren 
samengebracht. Niet alles kon mij evenveel 
bekoren, maar dat is niet meer dan normaal 
aangezien het om zo'n eklektische ( I can“ t  help 
it) collectie tracks gaat. Met de tweede gaat 
het net zo. er valt maar moeilijk greep te krijgen 
op deze alle grenzen negerende verzameling 
tracks door opnieuw een bunch to taa l 
onbekenden. De muzikale graafschappen die 
overvlogen worden zijn de volgend: drum'n bass. 
triphop, coolhop. phuture phunk en andere door 
geboorterecht verkregen schuiloorden. Ik zou 
zeggen het is de ontdekkingstocht waard.

Deze maxi is al een tijdje uit. maar dat mag zeker 
geen reden zijn om erover te zwijgen. 
Autorepeat komt uitWenen. uit hetzelfde nest als 
Pulsinger. Tunakan. Kruder & Dorfmeister. De A- 
kant bevat tw ee  remixen, eentje van Paul 
Johnson en eentje van Dj Sneak. het mag u dus 
niet verwonderen dat het allemaal nogal 
Chicago klinkt. Prachtige mad-dance-floor- 
madness. de mens die hierop zijn benen weet stijf 
te houden moet maar eens dringend bij de 
(groove)dokter langsgaan. De vaste graphicus is 
ook één of andere bevriende mafketel uit 
he tze lfde kliekje, hij parod ieerde voor 
autorepeat reeds hoezen van Kraftwerk en 
Deutsch Amerikanische Freundshaft en leverde 
hiermee schitterend werk af. Hij designde ook de 
hoezen voor het cheap-label van Pulsinger. Dit 
plaatje is even lenig als een 'Lippizane'. even vol 
als een 'sachertorte' en even complex als de 
stukken van Mozart & Strauss.

Frans trip-hop project, met film noir invloeden. 
Deze sonorische landschappen w eten op 
schitterende wijze sferen op te roepen. Gekruid 
met hip hop beats, af en toe stijlvolle vocalen en 
veel jazzy tricknology is dit toch wel een klein 
meesterwerkje geworden. Tegelijk dreigend en 
vol humor. Misschien klinkt dit alles een beetje te

surrealistisch en post-modern. Maar dat is deze 
plaat dan ook wel. Dient het nog te worden 
gezegd dat Frankrijk momenteel over een hele 
schare fantastische composers beschikt? We 
laten ons de laatste tijd graag verwennen door 
onze zuiderburen, op muzikaal vlak dan toch. 
De muziek wordt af en toe doorspekt door 
mono- en dialogen die ons iets meer vertellen 
over het leven. Steek 'm op en zoek de Love 
Supreme sample van John Coltrane.

...And now for something completely different: 
dit is klassieke Arabische en Turkse muziek uit de 
negentiende en twintigste eeuw door grote 
Arabische componisten geschreven, ik bespaar 
u de namen. Zyriab Trio zijn drie - neen. toch? - 
virtuoze muzikanten die ook deel uitmaken van 
het m ulticulture le Arabische en Joodse 
muzikantencollectief Bustan Abraham.
Zelf bezit ik niet de nodige competentie om dit 
goed of slecht te vinden, maar mijn buurvrouw 
die een onmetelijke kennis over de Arabische 
cultuur bezit, vond dit een aan te raden cd. Aan 
alle liefhebbers: doen!

Een sublieme compilatie, samengesteld door 
Dego & Mark - u kent ze nog wel. Zij werden net 
als zovele jungle-artiesten beïnvloed door techno 
en dan meer bepaald die afkomstig uit Detroit - 
the deep & soulful one -. Het eerste deel van 
deze com pilatie is enkele jaren geleden 
verschenen op vinyl, maar blijkt nu zowat 
onvindbaar te zijn. Leuk dus dat het op cd 
uitkomt. samen met het tweede deel. Het eerste 
deel bevat enkele klassiekers van Underground 
Resistance. A tribe called dance. Octave one, 
Claude Young, Dan Curtin. Eddie 'Flashing' 
Fowlkes. Nu era. Josh Wink. Het tweede deel 
drijft helemaal verder op hetzelfde gevoel als het 
eerste. Toch kan ik me niet van de indruk 
ontdoen dat het af en toe om zwakkere tracks 
gaat. Maar dit mag de pret niet bederven, het 
blijft een onmisbare plaat voor éénieder die zich 
bezighoud met deze strekking, tenzij je al deze 
goodies al op maxi bezit. Deze cd is een 
verhelderend stukje puzzel in de grote techno- 
poel. Absolutely fabulous.
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@ Onderzoek toonde aan dat het aantal geborenen tijdens de 
lente- en zomermaanden gevoelig hoger ligt en dit in 
tegenstelling tot vroeger, toen het libido net in die maanden 
steeg en kinderen aldus in het vroege voorjaar het 
levenslicht zagen.
Met de komst van de voorbehoedsmiddelen kenden deze 
'tendenzen' een einde.

@ Sint- Niklaas doet het voorlopig zonder burgemeester. 
C.V.P.'er Lenaerts, voormalig voorzitter van de Europese 
M iddenstandsorganisatie, blijft in de cel wegens 
fraudepraktijken tijdens datzelfde voorzitterschap.De 
anonieme tipgever die de zaak aan het licht bracht verklaart 
twee jaar geleden een poging tot bekendmaking van de 
documenten te hebben ondernomen. De desbetreffende 
bewijsstukken belandden toen in handen van F. Willockx 
die ze doorspeelde aan Lenaerts zelf! Niets nieuws onder de 
Belgische zon...

@ De flippo-rage is aan een tweede leven toe. Dat beseffen 
ook de chips- en koekjesfabrikanten die het plastieken 
schijfje vorig jaar op de markt gooiden. Op de nieuwe 
flippo werd een rekenspelletje aangebracht. Een 'educatieve 
flippo' noemt het onderwijs-tijdschrift 'Klasse' het. Het 
speeltje zou het hoofdrekenen bij kinderen stimuleren.

@ De Orde der Geneesheren klaagt veertien artsen aan 
wegens hun niet-betaling van het lidgeld. De artsen zijn 
verbonden aan 'Geneeskunde voor het Volk', een organisatie 
die zich inzet voor kosteloze verzorging van patiënten. De 
artsen verzetten zich reeds jarenlang tegen de 'Orde der 
Geneesheren' omdat zij van mening zijn dat deze laatste 
vertrekken vanuit het financiële belang van de dokter in 
plaats van die van de patiënt.

@ De Dimarso-enquête van september jongstleden wijst uit 
dat wanneer een land in politieke crisis verkeert, het 
voornamelijk oppositiepartijen zijn die er wel bij varen. De 
kiespeiling geldt als momentopname in het Belgische 
politieke klimaat. Vooral de liberalen, de Vlaams- 
nationalisten en extreem-rechts scoren, terwijl de 'grote 
partijen' en de groenen aan macht inboeten. Opmerkelijk is 
dat slechts 53% van het totaal aantal ondervraagden 
kiesintenties heeft.

@ Regering De Haene heeft het met de begroting '97 
vooral op de genotsmiddelen gemunt.
De prijsverhoging die reeds van toepassing was voor tabak 
wordt nu eveneens geheven op sterke dranken...èn bier. 
Ook horeca- uitbaters zijn de dupe van het 
begrotingskonklaaf.
Een vergunning op sterke dranken zal vanaf volgend jaar

@ Het Ministerie van Justitie kreeg onlangs bezoek van 
een moordenaar. De man, die psychisch niet helemaal bij de 
pinken was, stak voor het ministeriegebouw twee 
ambtenaren neer. Eén ambtenaar overleed later aan de 
verwondingen. Toen de psychopaat enkele dagen later weer 
wilde toeslaan, greep de politie in.

@ Het pauselijk bezoek aan Frankrijk ter herdenking van de 
1500ste veijaardag van de doop van de Frankische koning 
Clovis zorgde voor controverse. De afgezette bisschop 
Gaillot merkte op dat het Vaticaan Frankrijk deed 
voorkomen als een traditioneel rooms-monarchistisch land. 
Protestbetogers onderstreepten de secularisatie van de 
republiek waarvoor tijdens de Franse Revolutie gestreden 
werd. Zij pleitten er eveneens voor dat verschillende 
godsdiensten aan het woord zouden komen.

@ Gedelegeerd bestuurder van de openbare oinroep Bert de 
Graeve heeft voor heel wat furore gezorgd aan de 
Reyerslaan. Afgelopen donderdag werd een ganse dag 
gestaakt onder leiding van de vakbonden. De radio-dienst 
verleende doorlopend non-stopmuziek en af en toe een 
nieuwsbericht. Op het televisienet werden bijna alle 
programma's geschrapt en bracht het journaal geen 
bewegende beelden. Vooral het feit de de openbare omroep 
zal omgevormd worden tot een naamloze vennootschap naar 
publiek recht (met de daaraan gebonden gevolgen) is bij 
velen in het verkeerde keelgat geschoten.

@ Uit een rapport van de W.H.O. blijkt dat in het komend 
millenium 73% van de sterfgevallen ingepalmd zal worden 
daar hartkwalen en kankers. Oorzaken hieromtrent zijn 
roken en vergrijzing van de bevolking. Op de tweede plaats 
in het lugubere lijstje komen de psychiatrische ziekten 
voor, op de derde plaats de verkeersongevallen.

@ Het gat in de ozonlaag breidt zich verder uit. Pas vanaf 
de 21ste eeuw zou beterschap optreden in dit nakende 
natuurprobleem. Maatregelen die in '87 genomen werden ter 
bestrijding van de verdere CFK-uitstoot leverden resultaten 
op maar worden nog steeds danig tegengewerkt door 
economische belangen. Waar hebben we dat nog al 
gehoord?

@ Het Hobu-dekreet dat vorig academiejaar in 176 
hogescholen van start ging lijkt op sommige gebieden 
mank te lopen. Vooral aan het personeelsbeleid, de sociale 
voorzieningen voor studenten en aan de infrastructuur moet 
verder aandacht besteed worden. Positief aan het dekreet zijn 
dan weer de beleidsautomie,een betere band met de 
wetenschappelijke- en bedrijfswereld en de schaal
vergroting, die ervoor zorgt universiteiten de hogescholen 
als volwaardige partner gaan beschouwen.

@ Bij een schietpartij in een Brusselse middelbare 
(beroeps-)school kwam een 15-jarige jongen om het leven. 
Dit voorval deed de discussie oplaaien om een schoolpolitie 
in te schakelen weer oplaaien.

@ In Groot-Brittannië blijft de legalisering van cannabis 
een heet hangijzer. Nadat jaren terug enkele politici en 
politie-agenten van deze zaak geen punt wilden maken 
-allemaal tijdverlies, vonden ze- zijn nu ook een aantal 
dokters gewonnen voor het gebruik van deze plant. Het is 
volgens hen een veel geschikter pijnstillend middel dan 
bijvoorbeeld morfine.

@ Na Frankrijk is er ook in Italië een sociale storm op 
komst. Daar betreft het vooral de metallurgie-sektor waar er 
zo'n 1,5 miljoen arbeiders ijveren voor een loons
verhoging.

@ In Guatemala ontaardde een voetbalfestijn in een heuse 
ramp. Hierbij kwamen 83 mensen door verstikking of 
vertrappeling om het leven omdat er meer tickets werden 
verkocht dan toegelaten was en het voetbalstadion 
bijgevolg de duizenden toeschouwers niet meer kon 
slikken.

@ U it een rapport van een onderzoeksteam  aan het U.I.A. 
b lijk t da t bet aantal rechtszaken tegen drugsgebruikers de 
laatste jaren  fors gestegen is. H et gaat hierbij dan vooral om 
cannabis-gebruikers tussen 18 en  24 jaa r  oud. O pm erkelijk is 
de toenam e van cannabisgebruik in de leeftijdsgroep onder de 
16 jaa r . D e ‘p lo tse ’ stijg ing  zou ech ter ook gedeeltelijk  te 
w ijten  z ijn  aan  de strengere  aanpak  van rijksw acht- en 
p o litie k o rp sen .

LETTERVENTER
DE ZAAK BLUE.

H oew el de toestand  van M r.B lue derm ate  is verbeterd, is 
volgens de m edische s ta f van het St.-A ntonius hospitaal te Z 
een  v erv ro eg d e  in v rijh e id s te llin g  van  d it o n fo rtu in lijk e  
s lach to ffe r  van  een  nog s teed s  onbekende  vira le  infectie  
v ooralsnog u itgeslo ten . D e pa tiën t d ien t nog geru im e tijd  
o n d er o b se rv a tie  te staan , hetgeen veel beter is voor de 
b loeddoorstrom ing dan liggen. B ovendien zal op  aandringen 
van de o u d ers  en  na tu ssen k o m st van  de C h riste lijk e  
M utualiteiten het m edisch onderzoek opnieuw  m oeten worden 
g e v o erd  en  d i t  m aa l " to t op  h e t b o t”, w aa rd o o r e r 
w aarschijn lijk  reeds deze week tot een beenm ergpunctie zal 
w orden overgegaan.

U it het onderzoek  naar het m edisch onderzoek was immers 
gebleken dat e r kapitale fouten waren gemaakt. .Het ontslag van 
het hoofd  van he t labo en de overplaatsing van D r.W alraet 
(buik en ingew anden) naar de Polykliniek d ient dan ook  in die 
optiek te worden bekeken. Van deze laatste wordt beweerd dat 
een  b e z o ek  aan  een  k aas-  en  vo o ral w ijn av o n d  z 'n  
o n d e rzo ek sresu lta ten  dan ig  hebben  beïnvloed . D r.W alrae t 
ontkent ech ter e lk  oorzakelijk  verband en  wil enkel kw ijt dat 
-hoewel de sanctie hem  zwaar op de m aag valt en hij z'n buik 
vol heeft van loze verdachtm akingen- he t o nderzoek  ook 
zonder hem  en in het belang van de patiën t d ien t te worden 
voortgeze t.
In verband m et he t ontslag van hoofd van het labo. Dr.Stoker 
liggen  de zaken  ie tw a t anders. U zu lt z ich  ongetw ijfeld  
h e rin n e ren  d a t D r. S to k er beg in  v o rig e  w eek  m et het 
opzienbare  berich t voor de dag  kw am  dat e r in M r.B lue's 
b loedplasm a naast de  ongeveer tienduizend w itte en de bij 
benadering v ijf m iljard  rode bloedlichaam pjes ook nog enkele 
tie n ta l le n  b lau w e  b lo e d c e lle n  ro n d zw e e fd e n . B lau w e  
bloedcellen, die e r voor de m ysterieuze aanranding door een of 
andere virale infectie nooit w aren geweest. En daar het spook 
v an  L ak én  k la a rb li jk e l i jk  o o k  in  z ie k e n h u isg a n g e n  
ronddw aalt, w erd  de pa tiën t prom pt door het H of to t de 
adelstand verheven. Nu heeft het onderzoek naar het onderzoek, 
uitgevoerd -zoals u wel weet- onder leiding van de m ensen van 
het W itgele Kruis, echter uitgew ezen dat de bloedstalen van 
M r.Blue zijn verw isseld m et die van een zekere M rs.W hite. Een 
m enselijke fout? O pgezet spel? Het ontslag van Dr. Stoker doet 
ons het ergste  verm oeden, zeker n u .z ’n naam  ook genoem d 
w ordt in de zogenaam de Rem geld-affaire. De dokter was niet 
bereikbaar voor com m entaar, doch z'n assistent en levensgezel 
voerde ter zijner verdediging aan dat "het bloed kruipt waar het 
n iet gaan kan".
De zaak Blue w ordt wel heel com plex als men verder weet dat 
andere  em inente  dokters, zoals D r.V oorhooft(hoofd van de 
afdeling Spoedopnam en van het M edisch Laboratorium  te L.) 
en Dr.Vanderlinden(werkzaam  aan de receptie van het UZ te G.), 
e r op aandringen da t de voortvluchtige aanvaller wel eens van 
bacteriële oorsprong zou kunnen zijn, w aardoor het opm aken 
van een robotfo to  -waaraan heden volop w ordt gew erkt- niet 
alleen voorbarig is, m aar ook  m isleidend en  zelfs gevaarlijk  
kan zijn. Tem eer daar de patiënt op het m om ent van de aanval 
s liep  en bijgevolg geen adequate beschrijving kan geven. Het 
blijft dan m aar de  vraag o f  men het virus dan wel de microbe 
o o it te pakken zal krijgen.

En M r.B lue? Deze heeft voor het eerst heel kort en vanop z'n 
z iekbed de pers te woord gestaan. Toen gepeild  werd naar z’n 
reac tie  b e tre ffen d e  de teruggave van de tite l van  baron 
(g is te re n a v o n d  n a  he t b ezoekuur, m aar n ie ttem in  m et 
s c h r i f t e l i j k e  v e r o n ts c h u ld ig in g e n  en  b i jg e v o e g d e  
sym path iebetu ig ingen van het vorstenpaar), zuchtte hij eens 
diep. Hij bedankte verder voor de morele steun van z'n vele fans 
en zei dat ze zich niet ongerust m oesten maken: het gaat al veel 
beter. Inderdaad, e r  kon zelfs al een -overigens flauw- grapje af.

t*r plaatse

@ De hu id ige g e lu idsnorm en  d ie toepasbaar z ijn  op 
po p festiv a ls  , k a rn av a ls  en andere publieke festiv iteiten , 
w orden  hervorm d. D eze hervorm ing  kom t e r  nadat een 
buurtbew oner he l m uziekfestival TAV vorige zom er aankloeg 
voor geluidsoverlast. B innenkort zijn het de gemeentebesturen 
d ie  u itz o n d e rin g e n  op  g e lu id sre g le m e n ten  g edogen  o f 
verbieden. Feesten dus?

@ D e R u s s isc h e  p re s id e n t  J e l ts in  o n ts lo e g  z ijn  
veiligheidsadviseur Lebed. V olgens Jeltsin  plande Lebed een 
‘sluipende staa tsg reep’. Lebed start binnenkort alleszins m et 
een  eigen cam pagne voor de  presidentsverkiezingen van het 
ja a r  2000. O f v roeger, w ant alle ogen  zijn gerich t o p  de 
zw aarzieke Jeltsin .

@ Jeugd & Dans start m et de campagne ‘‘Jongens dansen ook”, 
een project dat ervoor m oet zorgen dat men m et de eeuwenoude 
c lic h é s , a ls  w aren  m an n e lijk e  b a lle td an se rs  ‘v erw ijfde  
hom o’s ’, eindelijk  kom af maakt.
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VOORDRACHTEN & BEZOEKEN
(O.I.V. dr. Linda VAN SANTVOORT)

Naar aanleiding van de tentoonstelling 'Het 19e eeuwse kunstenaarsatelier in Brussel 
worden er een aantal voordrachten en bezoeken georganiseerd. Hieronder een 
overzicht

woensdag 30 oktober 1996 • 14u00 - voordracht 
P laats: Galery'
Architectuur van het 19* eeuwse kunstenaarsatelier
. de architectuur van het schilders- en beeldhouwersatelier 
. een overzicht van de verschillende ateliers

woensdag 13 november 1996 ■ 14u ■ bezoek
Plaats: Meuniermuseum - Abdijstraat 59 - 1050 Brussel
Bezoek aan het Meuniermuseum
Bezoek aan het Hortamuseum (onder voorbehoud)

DIMBU
Een conferentie van Harald Thys, Erik Thys & Jos De Gruyter

Reeds geruime tijd buigt de wetenschap zich over de problematiek van de symbiose 
tussen mens, machine en milieu. Dit onderzoek krijgt zijn beslag in de experimenten 
van DIMBU (Diesel Motoren Bulgarije). Deze internationale wetenschappelijke 
organisatie onder leiding van twee Belgische geleerden (A. Smoorbock en B. 
Verhaeghen) hoopt zeer binnenkort het sluitstuk van jarenlange research tot een goed 
einde te brengen: een poging om een testrijder non-stop de afstand van 100 000 km 
af te laten leggen in 1000 uur. Na een vertrek op 18 september wordt de aankomst 
van de testbolide verwacht op 30 oktober ‘96. Die avond wordt dit weinig bekende 
experiment samen met achtergronden en historiek aan het publiek voorgesteld aan de 
hand van projecties, videoreportages en, onder voorbehoud, rechtstreekse beelden 
van de aankomst via satelietverbinding. 

een Time-produktie

w o e n s d a g  30 o k to b e r 1996 -  A u la  Q  • in ko m  15 0 B f. • 20u30

Geletterde mensen 
A.F.TH. VAN DER HEIJDEN 

De tandloze tijd
Zelden werd zo reikhalzend, en tegelijkertijd met toenemend ongeloof, naar een 
roman uitgekeken als naar het derde deel van A.F.Th. van der Heijdens cyclus 'De 
tandloze tijd’ . In de loop van de tijd nam het ontbrekende werk bijna mythische 
proporties aan. Kon de auteur deze verwachtingen nog inlossen?
Van der Heijden zelf beantwoordde deze vraag slechts onrechtstreeks. Hij leverde 
droogjes twee kanjers af, boordevol (schokkende) gebeurtenissen, onverwachte 
wendingen, intrigerende personages; in een stijl die getuigt van een fabelachtig 
poëtisch talent. De lezer kan met dit aanvullende deel eindelijk de knopen uit de drie 
eerder verschenen delen ontwarren.

Met het magistrale derde boek (deel 1 'Het hof van barmhartigheid’ en deel 2 'Onder 
het plaveisel het moeras') is de cyclus ‘De tandloze tijd' nog lang niet voltooid, bijna 
twintig jaar nadat Adrianus Franciscus Theodorus van der Heijden besloot zijn studie 
niet te voltooien en voltijds schrijver te worden.

Hoogtijd om een panoramisch overzicht te geven op deze eigentijdse 'comédie 
humaine'. De schepper van dit schouwtoneel krijgt, hoe kon het ook anders, de 
hoofdrol. Het karakter van de komedie indachtig zal deze Geletterde Mensen- 
productie meer dan ooit een theatraal accent krijgen, 
met steun van de Vlaamse Gemeenschapscommissie

K U L T U U R K R A N T
T R E F C E N T R U M  Y' 
D I E N S T  K U L T U U R  
0 2 /6 2 9  23 25 - 23 26

f i l m

HET GROTE
ONGEDULD! ’96
De nieuwe lichting realisators heeft de schooldeur achter zich gesloten en beklimt de 
scène van de professionele werekL.op zoek naar mogelijkheden en middelen om hun 
talenten verder te ontplooien, op zoek naar de kans om hun dromen in beelden te 
vatten.
Tijd dus voor het défilé van eindwerken van de laatstejaarsstudenten van Vlaamse en 
Franstalige Filmscholen.
Een verzameling van de meest ongewone en verrassende kortfilms, én van de meest 
uiteenlopende: kronkelende animatiefilm, ruwe documentaire, sprankelende fantasie, 
etc.
De gelegenheid voor al wie werkzaam is in de audiovisuele sector om een indruk op 
te doen van hoe elk van deze studenten door een feilloze beheersing van de techniek, 
via de beeldtaal, de creativiteit de vrije loop laat.
Ongetwijfeld zijn deze jonge talenten al te dikwijls gebonden door te beperkte 
middelen, door een chronisch gebrek aan tijd, door een chronisch gebrek aan 
oefening... maar in de beperking toont zich dikwijls de meester. De kunst is dan ook 
geen hard oordeel te vellen maar de sluimerende beloften te ontdekken.
Het Grote Ongeduld! '96 blijft de ontmoetingsplaats voor debutanten en arrivés, voor 
aspirant-regisseurs en productiekernen, en voor al wie zijn hart verpand heeft aan de 
beeldcultuur!
Wij zijn aan de vijfde editie van ons kortfilmfestival toe en wij hebben een toevoegen. 
Alle films worden op voorhand bekeken en zullen door een deskundige jury 
beoordeeld worden. De beste documentaire zal in het “Vrije Woord' worden 
uitgezonden en alle kortfilms worden vanaf 1997 op de BRTN uitgezonden als 
afsluiter.
Er zit dus toch enige evolutie in de waardering van de kortfilm.

met de steun van het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap, adm. Kunst, het 
Ministerie van
Onderwijs, ASLK 001 Club, Auviservice

w o e n s d a g  6 no ve m b e r 1996 ■ A u la  Q  • inkom  10 0 B f. ■ 19u

c o n c e r t

1s,e Q-concert van het 5de seizoen 
DANIËL BLUMENTHAL
laureaat Koningin Elisabeth-wedstrijd - piano 

en

JENNY SPANOGHE
eerste laureate van de wedstrijd van het Gemeentekrediet van België

Twee heel begaafde musici die een bijzondere plaats innemen in de subtiele wereld 
van de kamermuziek.

Programma:
- L. Janacek 'Vioolsonate'
- M. Ravel 'Vioolsonate'
- E. Gistelinck 'Music for René'

inkom 300/150 (studenten) 
abonnement 700/350 (studenten)

EXILES (AUS/USA)
Violist Jon Rose is ervoor gekend dat hij geen enkel project uit de weg gaat.
Klassieke composities, country & western, beboop, techno, jazz; op alles heeft hij zijn 
eigen viool^antwoord. Contrabasist Joe Williamson is nog zo’n vreemde eend in de 
bijt. Zijn stijl situeert zich ergens tussen authentieke Suzuki techniek en grove 
mishandeling van zijn geliefd instrument Het bizarre trio is compleet met drummer/ 
percussionist/ sampler Tony Buck, gekend van menig groep uit de jazz-, hardcore-, 
impro- en rock- scène. Ook hij weet wat een eigen visie is. Three generations of 
virtuoso improvisers! Een cocktail voor avontuurlijke mensen met een sterke m aag..

Jon Rose: viool - Joe Williamson: contrabas 
Tony Buck: drums, percussie, interactive samples

d o nd e rd ag  31 o k to b e r 1996 - Ku ltu u rk affe e  • inkom  gratis • 2 1u

ALAAP BHANGRA IN BRUSSEL
Diwali is één van de belangrijkste Hindu feesten en wordt dit jaar ook op de VUB 
gevierd. Bhangra is traditionele feestmuziek uit de Punjab. Eind 70-er jaren mengde 
de Brits-lndische band ALAAP bhangra met westerse muziek, en creëerde zo “Electric 
Bhangra’ : opzwepende dansmuziek die een brug sloeg tussen de Westerse 
leefwereld en de Aziatische roots van de Brits-lndische jongeren. Na bijna 20 jaar 
staat de 10-koppige formatie ALAAP nog steeds aan de top van de ondertussen 
rijkgeschakeerde Bhangra-scène. Vandaar hun bijnaam "Rolling Stones of Bhangra'. 
Hun allereerste optreden in België!
Tijdens de pauze zijn er Indische snacks, na het concert is er een Indisch Buffet.
16u concert Alaap: inkom 450/280 (VUB-studenten)
20u30 Indisch Feestmaal 800/600 (VUB-studenten). Res. verplicht!
ALAAP & Indisch Feestmaal 1100/750 (VUB-studenten)
Org.: Bharatiya Samaj en FORSTIS, i.s.m. de Dienst Kuituur 
info. en res .: FORSTIS 02/629 23 69

zate rd a g  2 n o ve m b e r 1996 • A u la  V U B  • va n a f 16u

PERVERTED(B)
Ex-Perverted by Desire laat zijn tanden zien onder nieuwe naam 'Perverted'. Het 
Belgisch viertal timmert -met verschillende bezettingen- reeds meer dan een 
decennium aan de weg. En vandaag blijken ze eindelijk de goede weg gevonden te 
hebben. Ruig op het scherp van de snee, experimenteel zonder inbreuk te doen op 
melodie en ritme: een mix van woede en verontwaardiging, van verschroeide emotie 
en koele observatie, van ongebreidelde passie en totale nonsens. Kortom: de ideale 
manier om het academiejaar werkelijk te beginnen (ja, ‘t  is al november. . . ) .

Genis U : gitaar, tapes, boliviaanse fluit, toys, vogel (zang)
K. R e l: gitaar, keyboards, kalimba, kallebas, zang 
Zeert 'Willem' G : bas, tapes, zang
Bavd s . : drums, dambhoerhein, kabassa, guiro, shaker, babymotorcycle, conga, zang

d o nd e rd ag  7  no ve m b e r 1996 -  K u ltu u rk a ffe e  • inkom  gratis • 2 1  u

LA ORQUESTA TIPICA “VERITANGO” (B)
Gegrepen door de begeestering en de passie in de tangocultuur, schaarden zich begin 
'90 enkele musici rond Maestro Alfredo Marcucci. Daaruit groeide een orkest, dat 
enkele jaren later uitgebreid werd met een aantal beroepsmuzikanten van de 
Muziekacademie van Elsene. Vandaag zijn ze met elf en in Europa gekend als één 
van de meest professionele, passionele en authentieke tango-groepen in dit continent. 
Begin alvast maar te oefenen met je partner: op 14 november krijg je  de kans om 
gedurende 3 (!) uur te tonen wat je  waard bent op de dansvloer.

Alfredo Marcucci: bandoneon - Gerlinde Goossens: piano - Sytvie Verhaeghe: piano 
Joseph Rammer: viool - Muriel Weiss: viool - David Israël: viool - Philippe Descamps: 
viool
Patrick Vankeirsbilck: fluit - Jean-Pierre Van Hees: fluit - Dominique Martin: cello 
Michel Van der Meiren: contrabas

w o e n s d a g  13  n o ve m b e r 19 9 6  ■ A u la  • in ko m  250/350 B f . - 20u30 m a and ag  28 o kto b e r 1996 • A u la  Q  -150/3 00 B f . - 20u30 d o nd e rd ag  1 4  n o ve m b e r 1996 • K u ltu u rka ffe e  • inkom  g ratis ■ 21 u
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In het verleden heeft de VUB steeds geopteerd een voledige universiteit te zijn. EN NU? Een aantal ingrijpende veranderingen staan op 
til. Veranderingen (rationaliseringen) die de eigenheid van deze instelling nog verder ondergraven. Principes als Vrij Onderzoek en 
Ongebonden Onderwijs worden in het kruis gegrepen!

EVOLUEERT DE VUB NAAR EEN 
BEDRIJFSGERICHTE EN GESPECIALISEERDE 

UNIVERSITEIT?
A lles begon op  een  o n g e tw ijfe ld  reg en ach tig e  B elg ische 
m orgen H et C ostra -rapport werd geconcipieerd. De Com issie 
S tra teg ie  had na m aandenlang hieraan gew erkt te hebben het 
volste vertrouw en in dit docum ent. Helaas, zo bleek, vanuit alle 
geledingen van de V U B -gem eenschap  regende het kritièken. 
Tevergeefs echter, de C O S T R A  w as e r en hij zou  blijven. 
W elnu, beste lezers, de “m anagm entterm en" aangehaald in het 
rapport w orden vandaag defin itief vanonder het sto f gehaald en 
aangew end om  het
onderliggende a llocatiem odel te verantw oorden. W ordt d it de 
v o lg en d e  s tap  naar h e ro r iën ta tie  van  d e  u n iv e rs ite it  o f  
bew erksteligt zij de verdere afbouw ervan? Lees en u zal gezond 
worden.

In de startblokken
H et b e tr e f t  h ie r  e e n  v o o rs te l  u itg e w e rk t  d o o r  he t 
Rectorencollege dat ter bespreking werd voorgelegd op  de Raad 
van B estuur van 18 jun i 1996. Het is e igenlijk  heel eenvoudig. 
A llo ca tie  s ta a t e ig en lijk  voor toew ijzen  aan , in dit geval 
F acu lte iten . M en h eeft d u s  een m odel u itgew erk t m et a ls 
b e d o e lin g , de  to ew ijz in g  v an  w erk in g sm id d e len  aan  de 
verschillende instanties te vereenvoudigen en te concretiseren.

Het model
De to tale  w erkingstoelagen  (m et inbegrip  van het facultaire 
deel van he t n iet geaffec teerd  patrem onium ) w ordt in eerste 
in s ta n tie  v e rm in d e rd  m e t een  b e d ra g  v o o r  c e n tra le  
adm inistratie , bib lio theken, reken- centrum , ... D it bedrag zou 
zo een 25 procent van het totaal bedragen, (zie schema)
Van de overgebleven 75 procent w ordt in eerste instantie 14,81 
procen t afgehouden voor de w erking van de OW R en OZR. 
V e r v o lg e n s  n o g  e e n s  e e n  9 p r o c e n t  v o o r  
postgraduaatsonderw ijs. H et percentage dat vervolgens nog te 
verdelen valt, een kleine 52,19, zou opgesplitst worden in twee 
f in a n c ie r in g s p o r te fe u il le s :  é é n  v o o r d e  V o o rtg e z e tte  
A cadem ische O pleiding, de  zogenoem de derde cyclus (VAO's) 
en  een tw eede voor de tw ee eerste  cycli en onderzoek. De 
verdeling w ordt ieder jaa r  opnieuw  bepaald door de Raad Van 
Bestuur (Rvb).
De laa ts te  a lloca tie , deze  van  eers te  en tw eede cyclus en 
onderzoek , w ordt verder opgesplitst in een solidair luik, da t de 
m inim um behoeften van de faculteiten m oet verzekeren. En een 
p re s ta t ie g e r ic h t  lu ik . e n  d i t  r e s p e c tie v e li jk  m et de 
verdeelsleutel 35 en 65 procent.

WERKINGSTOELAGEN 
+ FACULTAIR DEEL NGP 

100%

VOORAFNAME 
OWR, OZR, BIB,.. 

25%

TOTALE ALLOCATIE 
75%

ALLOCATIE 3E 
CYCLUS + POST
ACADEMISCHE 
ONDERWIJS

ALLOCATIE VOOR 
IE  EN 2E CYCLUS

SOLIDAIR LUIK 
MIN. BEHOEFTEN

35%

PRESTATIE 
GERICHT DEEL

65%

T o ew ijz in g en
W el beste  studenten w isten ju llie  da t som m ige studenten meer 
w aard zijn  dan  andere? Inderdaad, zo is bijvoorbeeld een student 
eerste  graad toegepaste  w etenschappen drie m aal m eer waard 
dan zijn co llega in de  hum ane wetenschappen. W e zetten alles 
even  o p  een  rijtje . Per d ecree t w ord t de  hom ogene groep 
studenten opgedeeld in drie delen:

- G roep A: Hum ane W etenschappen
- G roep B: Exacte W etenschappen
- G roep C: Hogere jaarsstudenten  G eneeskunde en Toegepaste 
W etenschappen

D it w il in  concreto zeggen da t voor elke student ingeschreven 
in de exacte w etenschappen er twee m aal m eer geld binnenkom t 
dan  voor een student hum ane w etenschappen. En d it op basis 
van de zogenoem de 1/2/3-regel. Ind ien  m en deze regel zou 
toepassen  zou d it een rela tieve  daling van 28 procent van de 
m id d e len  b e sch ik b a a r  v o o r de H um ane W eten sch ap p en

betekenen. H et hoeft geen betoog da t dit ondraagelijk  is en 
bijgevolg  niet realiseerbaar.
Een a lte rn a tie f  d a t h ie ro p  w erd  gev o n d en  is d e  1/2/3 
financiering  a f  te zw akken naar een 1/1,56/2,33. W at reeds 
rea listischer is.
N u de krijtlijnen van het plan  vastliggen kunnen w e aan het 
echte w erk beginnen ' zullen de leden van he t rectorencollege 
ongetw ijfeld  gedacht hebben en kw am en m et volgend idee 
aandraven. (Zet u gem akkelijk en geniet.)
A lle ree rs t de  to ew ijz in g  van he t so lid a ire  dee l ove,r de 
faculte iten  (35% ). D eze verdeling is op basis van het aantal 
studenten. H ier werd gebruikgem aakt van de afgezw akt regel 
1 /1 .5 6 /2 ,3 3 .

Presta tie f
P resta tieg erich t
P resta tie lo o n
P resta tie lo o p
P resta tiem aatschapp ij
Presteren
W at de toew ijzing  van de overb lijvende 65 procent betreft, 
n a m e lijk  d e z e  m e t b e tre k k in g  to t  h e t  v a ria b e le  o f  
p restatiegerichte deel lig t de zaak iets anders.
D it  lu ik  w o r d t  n o g  e e n s  o p g e d e e ld  in tw ee  
f in a n c ie r in g ss leu te ls . Eén voor o n d e rw ijs  en één  voor 
o nderzoek . H et deel da t voor onderw ijs bestem d is (zo een 
k lein e  67 ,5  p ro cen t) is gebeurd  o p  basis  van he t aantal 
studenten binnen de faculteit. M en gebruik t h ier opnieuw  de 
1/2/3 regel. D eze regel w ordt bij deze toew ijzing echter niet 
afgezw akt. D esondanks lijk t deze m ijns inziens nog steeds 
even onaanvaardbaar als voorheen.
Het tweede luik, de overige 32,5 procent, w ordt verdeeld onder 
de faculteiten o p  basis van de inkom sten uit extern onderzoek 
o f  volgens he t aantal doctoraats- activiteiten. H ier w ordt een 
onderscheid gem aakt onder de verschillende faculteiten. V oor 
de faculteiten W E, TW . GF en LK gelden de percentages van hun 
onderzoeksinkom sten. V oor de faculteiten LW , RG, ESP en PO 
geld t het grootste van beide volgende cijfers, het percentage 
van door hen afgeleverde doctoraatstiteris en het percentage van 
hun onderzoeks-inkom sten. O pm erkelijk is ech ter dat enkel de 
fac u lte it  to eg ep as te  w e ten sch ap p en  o p m erk e lijk  g ro te re  
o n d e rz o e k s -  in k o m ste n  g e n e re e rd  (h ie ro n d e r  z it  ook  
d ienstbetoon aan derden). Zij worden h ier nog eens extra voor 
be lo o n d , te rw ijl  de fac u lte ite n  w aa r w e te n sc h a p p e lijk  
on d erzo ek  gesteund  zou m oeten  w orden (gezien  hun n iet 
com m erciele karakter) helem aal geen extra m iddelen ter hunner 
besch ikk ing  krijgen .

Een kleine analyse
U it een onderzoek  gedaan door professor V an Cam p (decaan 
van  3e F acu lte it G eneeskunde en  Farm acie) b lijk t da t de 
gevolgen van het nieuw e Allocatiem odel verregaand zijn (zie 
tabel). M en m oet geen statisticus zijn om te kunnen opmerken 
dat bijna alle faculteiten en in het bijzonder de faculteit rechten, 
ES P  en geneeskunde zw aar m oeten  in leveren . B ijna  alle, 
vanw aar d it woord gebruik? Er zijn immers twee grote winnaars 
in  d i t  m o d e . m e tn a m e  de f a c tu lte ite n  T o e g e p a s te  
W etenschappen en  W etenschappen. Zij gaan m et een dikke 
k lu if  lopen. (Is d it toeval o f  loopt m ijn verbeelding op hol, 
m aar he t m odel w erd  o p  een d ien s t van  de T oegepaste  
W etenschappen ontw ikkeld.)

TABEL % OBE, MIDDELEN 95, MIDDELEN ALLOCATIE MODEL

ALLO-95 ALLO-OBE

LW 1.8 -0.6
R3 0,7 -2,5
S -0,7 -1,5
PO 0,5 -0.4
VÆ 0,3 6,2
TW -1,7 2,7
Œ -0,8 -2,7
LK 0,2 -1

Het mes op de keel
De gedupeerde faculteiten voelen zich ernstig  bedreigd in hun 
bestaan . D it b lijk t u it ondèrandere  een b rie f van Professor 
Degreef, decaan van de faculteit ESP, aan de faculteitsraad:
' Dit betekent da t op  term ijn de faculteit n iet m eer leefbaar en 
zek er n ie t b estu u rb aar b l ij f t ’. V an w aar d ie  u itva l zal u 
ongetw ijfeld  denken. U it specifieke berekeningen in verband 
m et de  h ierv o o r g en o em d e fac u lte it  h e e ft m en kunnen 
v aststellen  da t op  korte  term ijn , ongeveer 3 a  4  ja a r  , de 
in voering  van d it m odel een  verm indering  inhoud van de 
w erkingsm iddelen m et 2 procent van de totale VUB-middelen. 
D it im p lic e e rt  d a t  m en  een  v ijfd e  van  de v ro eg ere

fac u lta irew erk in g sm id d elen  v e rlies t. D it zou  n ie t alleen  
resu lteren  in een verp lich te rationalisering , m aar ook in het 
laten afvloeien van 20 AAP FTE-mandaten. W at betekent d it nu 
praktisch? Een kleine schets. Een faculteit m et één derde m inder 
assisten ten  kan  n iet blijven functioneren. In eerste  instantie 
zal de kw alite it van het onderw ijs ernstig  m oeten  inboeten, 
gezien de verhoogde prestatiedruk. Bijgevolg wordt de tijd voor 
onderzoek volledig gem inim aliseerd ( en dit geldt trouwens ook 
voor professoren). W aardoor de praktische en onderwijsmatige 
o p v o lg in g , b u iten  de h o o rco lleg e s  om , van s tuden ten  
onm ogelijk wordt. Men opteert dus voor een teloorgang van de 
educatieve eigenheid van de universiteit. (M et z ’n allen naar de 
Hoge Scholen, dus). Bovendien zal het praktische onm ogelijk 
zijn nog doctoraatsaktiviteiten uit te voeren. Dit wil zeggen dat 
m en het schaarse personeel dat m en nog nodig heeft aan de 
andere universiteiten zal m oeten gaan zoeken. Geniet dus maar, 
voor de  tijd da t het nog duurt, van de EIGEN HEID van deze 
un iv ers ite it.
In  de facu lte it ESP  b eg in t de  boel helem aal te w ringen . 
Schandalig  gew oon gezien deze faculteit nu w ordt afgestraft 
voor hun (gedw ongen?) rationaliseringen in het verleden. Zo 
verliest de  faculte it een aanzienlijk  bedrag doordat zij in het 
academ iejaar 97-98 de opleiding Econom ische W etenschappen 
niet m eer inricht. De inspanningen op het vlak van de V A O ’s 
(derde cyclus) teniet gedaan om dat de financiering hiervan niet 
m eer in het m odel vervat zit. Het tekort aan m iddelen betekent 
dat de herstructurering van de eerste twee cycli van Toegepaste 
E co n o m isch e  W eten sch ap p en  en  H a n d e ls in g e n ie u r n ie t 
f in a n c ie rb a a r  w o rd t  en  b i jg e v o lg  o n m o g e li jk .  E en  
herstructurering die echter niet langer kan uitblijven gezien de 
concurrentie in Brussel om trent het m arktaandeel van deze twee 
rich tingen . B ovendien houdt het m odel totaal geen rekening 
m et de werkingsdruk van de assistenten. Het is nu reeds zo dat er 
een chronisch tekort is aan assistenten op de faculteit. Vandaar 
dat assistenten nu reeds de ‘jo b ’ doen van m eerder m andaten.

W hat’s wrong
Ylet v o o rlig g en d  m o d el v e rh e lp t geen sz in s  de hu id ige 
problem en w aar m en m ee te kam pen heeft. In tegendeel de 
invoering zou de problem atiek enkel vergroten. H et m odel, in 
de m ate dat m en hier over een m odel kan spreken gezien men 
h ier to taa l arb itra ire  verdelingscriteria  gebruikt, doet deze 
u n iv ers ite it  w an k elen . D e dynam iek  in verband m et de 
academ ische on tw ikkeling  z it helem aal n iet in h e t m odel 
vervat. D esondanks sp reek t m en wel o v e r m id d e len  ter 
aansporing  en ondersteuning  van vernieuw ing. H et is  reeds 
duidelijk dat m en louter reproduktief m et problem en kampt. Zo 
b lijk t d a t m en steeds m eer onderw ijzend en academ ische 
personeel van buiten de universiteit m oet aantrekken w il men 
een huidig onderw ijsniveau behouden en garanderen naar de 
toekom st toe.
V erder is  he t m odel hoogst onduidelijk , en h elem aal niet 
doorzich tig  zoals m en ste lt. De verrekening van he t aantal 
studenten en  w anneer een studierichting een bijkom end jaa r  
verantw oordt is nogal dubieus. Zw ijgen w e tot nu toe over de 
onderzoeksgelden . De verrekening van deze gelden is totaal 
aberant gebeurd en  strookt niet m et de beleidsvisies van de 
diverse faculteiten inzake onderzoek.

Waarom?
Dit is de  vraag die in vele m ensen hun hoofd spelen. W aarom 
heeft de Raad van B estuur in haar zitting van 8 oktober 1996 
het allocatiemodel goedgekeurd? W aarom  heeft men de adviezen 
van de verscheidene faculteiten naast zich gelegd?
M en kan  nochtans v aststellen  da t de zogenaam de “kleine 
afw ijkingen” tussen de realite it en de resultaten van -dit model 
nonsens zijn. M eer nog d it is form eel bevestigd door de Vice- 
rec to r O nderzoek  tijdens de vergadering  van de Raad van 
Besuur.

De oude koeien.
W at is de  bedoeling . H et lijk t m ij nogal w iedes dat een 
dergelijke financiering van de faculteiten, een financiering die 
totaal onvoldoende is om  het voortbestaan van de faculteiten te 
garanderen, niet zomaar wordt goedgekeurd. Is het de bedoeling 
nieuw e structuren uit te w erken? In he t voorstel spreekt m en 
voortdurend over entiteiten. Is dit een synoniem  voor faculteit 
o f  trach t m en zoals in he t verleden gebleken is een aantal 
facu lte iten  a f  te bouw en en  onder te b rengen in andere 
strukturen? M et de Costra als leidraad lijkt d it niet uit de lucht 
gegrepen. Z o staat te lezen op pagina 58 van het rapport: “Het 
lijk t m ij aangew ezen te herhalen  da t de geest van deze 
beslissing van de raad (nvdr: nl het verm inderen van het aantal 
faculteiten m et m instens twee. beslissing van een bijzondere 
Raad van B eheer van 18 januari 1994) erin bestaat het aantal 
eerste lijn structuren (heden: de faculteiten) te beperken en hun 
voldoende critische m assa toe te kennen d ie een gedeeltelijke 
decentralisatie  z invol m aakt.” D it alles om  te m elden  da t de 
SU PERFACU LTEITEN blijkbaar nog niet uit het vocabularium
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van bepaalde personen geweerd is.

Superfaculteiten: 3?
Dit zou betekenen dat o p  term ijn e r  slechts drie faculteiten 
o v e rb l i jv e n ,  n l. f a c u l te i t  h u m an e  w e te n sc h a p p e n , 
wetenschappen en geneeskunde.
D it hou d t in d a t de au tonom e p ro file rin g  van de diverse 
s tu d ie rich tingsgroeperingen  (nu vervat binnen de e igenheid 
van iedere faculteit) defin itief tot het verleden behoord. W at op 
zeer korte  term ijn nefast zal blijken voor iedere nationale en 
in te rn a tio n a le  sam en w erk in g  o f  com m unica tie . D aarnaast 
vergroot m en in belangrijke mate de kans op bureaucratisering 
van het onderw ijs . H et dynam ism e zal verdw ijnen in de te 
grootte structuur. Men zal niet m eer instaat zijn een duidelijk en 
studentvriendelijk  beleid te voeren. Mijns- inziens m oeten de 
k arak tris tiek en  van de stud ierich tin g en  gew aarbord  blijven 
binnen en onder de  noem er van de faculteiten.

Kortom , he t allocatiem odel dat gestem d werd op  de Raad van 
B estuur en da t op com plee t arbitraire principes steunt zal de 
rich tlijn  worden voor de verdeling  van de gelden onder de 
faculteiten. O p  zeer korte  term ijn zal d it aanleiding geven tot 
he t verslechteren van het onderw ijs in bepaalde faculteiten, het 
verslechteren van het onderzoek en het verdwijen van bepaalde 
faculteiten bew erkstelligen. O p lange term ijn kom en we terug 
in een “universiteit “  bestaande uit superfaculteiten waarbij de 
faculteit toegepaste w etenschappen nog m eer naar zich toe zal 
trekken .
In het bijzonder, beste studenten , m ag m en n iet vergeten dat 
he t m odel een  beleidsvisie im pliceert. Een beleidsvisie die niet 
langer gestoeld is op Vrij O nderzoek, m aar op  Bedrijfsgericht 
onderzoek .
En w aar b lijv en  w e d an  ,nog  m et onze  godverdom de 
VOLWAARDIGE UNIVERSITEIT?

Dirk De Smedt 
en medewerkers.

Bronnen:
Diverse verslagen van Raad van Bestuur en Rectoren College 
V oorste llen  van a llocatie van 18.06.1996 en 17.09.1996 
Al de  rest da t in m ijn handen gestopt werd, waarvoor dank.

Onderzoek in zijn biootje
Enkele dames en heren stappen iedere dag, keer op keer, langs 
één  van de m eest belangrijke lokalen op de VUB. Het lokaal 
da t het Principe van V rij O nderzoek zo  goed en kwaadschiks 
moge lijk  probeert toe te passen en  te actualiseren op  de Vrije 
U niversite it B russel. Nu, die enkelen die in da t 'lokaaltje daar 
zitten , z ijn  eigenlijk  halve id ioten die denken dat ze m et het 
zelfde u itgangspunt, nam elijk  da t he t denken en het handelen 
m oet gefundeerd z ijn  op  he t Principe van Vrij Onderzoek, een 
coherente, eensgezinde w erking  kunnen kennen. Het principe 
van V rij O n d erzo ek  h o u d t en e rz ijd s  h e t o n b aa tzu ch tig  
nastreven van de w aarheid  in door de w etenschap, m .a.w . het 
verw erpen van ieder gezagsprincipe in aangelegenheden van 
v e rs tan d elijk e , w ijsg e rig e  en  m orele  aard , en  anderzijds 
strijden  de leden van d e  studiekring  tegen elke tendens o f 
m aatregel die de waarde en  vrijheid van het individu, op gelijk 
w elk  m aa tsch ap p e lijk  n iveau , beperk t o f  a fbreekt, zow el 
binnen als buiten de grenzen van de VUB. Schrik niet voor 
deze zw are boterham , w ant w e doen ook leukere dingen en 
daarom  is de w inkel van Studiekring  V rij O nderzoek weer 
geopend m et een  voorraad  aan activiteiten en diensten, zoals 
film s m et oa. a ls  p ik an t them a de T ien  G eboden, een 
tentoonstelling genoem d 'Van A lgebra tot Pyam a' (die dan als 
deze M oeial u itgekom en is, op  zijn  laatste beentjes loopt in 
het restaurant). V erder w erken  we aan onze 3e editie van de 
dichtbundel Dichters poets poètes (zie advertentie voor dit jaar 
op deze pagina), aan de cu ltuurdriedaagse die rond april zal 
plaatsvinden in E rem bodegem  op kapellekensbos, de VUB dus, 
en  w ord t er een w erkgroep  georganiseerd ivm. Buitenlandse 
Studenten waarvan het verb lijf  niet bepaald m akkelijk  gemaakt 
w ordt.
De S tudiekring  p leit ook  voor een k w alita tief onderw ijs dat 
to eg an k elijk  is v o o r Jan  en  allem an, dus tegen N um erus 
C lausus en  m eno testen , zoals u al kan verm oeden en voor 
betogingen en  andere subversieve  actie  H iervoor werd in 
sam enw erking  m et het BSG en andere geinteresseerden het 
Actiecom ité Onderwijs op  d e  landm ap gezet.
V oorw erpen  om  m ee te spelen v indt j e  ook  bij ons: een 
uitgebreide b ib lio theek  over verschillende soorten alledaagse 
en m inder alledaagse onderw erpen, boeken en tijdschriften die 
je  n iet zom aar v indt in onze  geliefde bibliotheek daar ergens 
aan gebouw C.
Dus, O nderdanen van onze kring staan een aantal uren per week 
voor u k laar, o n d er de noem er van perm anen ties en de 
a llom gekende burovergaderingen (lees de verklaring over het 
toepassen van het principe).
U zelf kan zich ook aanbieden in onze winkel, als u vindt dat u 
het lijf  en de m eest ondeugende en creatieve hersenkronkels 
h e b t. K om  e e n  k i jk je  n em en  o p  e e n  van  o n ze  
burovergaderingen om  20 u., iedere dinsdag in het lokaal naast 
het K ultuurkaffee in gebouw  Y ’ en w ie w il té-lé-fo-né-ren: 
6 2 9 /2 3 .2 8 .
Tot (n)ooit!!!!

Vander Straeten Els 
_______________ Studiekring Vrij Onderzoek

VERKIEZINGEN RAAD VAN B E S T U l«
Woensdag 0 9 .10 .1996 - neerleggen van de voorlopige kiezerslijsten

- beginperiode verhaalmogelijkheid

Vrijdag 18. 10. 1996 - uiterste datum van verhaal tegen de voorl.. kiezerslijst ( tot 10u ) 
• samenkomst verkiezingscommissie ( 1 6 u l5 )

Maandag 21. 10. 1996 - publicatie van de beslissingen van de verkiezingscommissie

Dinsdag 22. 10. 1996 - neerleggen van de definitieve kiezerslijsten

Maandag 28. 10. 1996
- einde kandidaatstelling (16u)
- samenkomst verk.com. i.v.m. ontvankelijkheid der kandidaturen (16ul5)

Donderdag 31. 10. 1996 - publicatie der beslissingen van de verkiezingscommissie
- begindatum voor klachtindiening

Dinsdag 05 .11 .1996 - einddatum klachtmogelijkheid tegen beslissingen van de verkiezings
commissie i.v.m. ontvankelijkheid (16u) verk. com. (16ul5)

Donderdag 07 .11 .1996 - oproeping der kiezers

Dinsdag 12. 11. 1996 - VERKIEZINGEN EERSTE RONDE (10-16u)

Woensdag 13. 11. 1996 - TWEEDE DAG VERKIEZINGEN (10-16u)

Donderdag 14. 11. 1996 - DERDE DAG VERKIEZINGEN (10-lóu) + telling (art 36 f en i)

Vrijdag 15. 11. 1996 - publicatie van de uitslag + begin beroepsperiode

Maandag 18. 11.1996 - einde beroepsmogelijkheid (12u)
- publicatie beslissingen

Donderdag 21. 11. 1996 - VERKIEZINGEN TWEEDE RONDE

VERKIEZINGEN SOCIALE RAAD 
STUDENTEN

Woensdag 09. 10. 1996 - bekendmaking verkiezingen

Vrijdag 18.10.1996 - samenkomst verkiezingscommissie i.v.m. samenstelling kiesbureaus( 16u )

Donderdag 31.10. 1996 - einde kandidaatstelling (10u)
- samenkomst verk.com. i.v.m. ontvankelijkheid der kandidaturen (15u)

Maandag 04. 11.1996 - publicatie der beslissingen van de verkiezingscommissie !
- begindatum voor klachtindiening

Dinsdag
•

05. 11.1996 - einddatum klachtmogelijkheid tegen beslissingen van de verkiezingscommissie 
i.v.m. ontvankelijkheid (16u)
- verkiezingscomm issie (16u 15)

Donderdag 07. 11. 1996 - oproeping der kiezers

Maandag 18. 11.1996 - V E R K IE Z IN G E N  E E R S T E  R O N D E
Campus Oefenplein van 10 tot 16 u aan de faculteit;van 17 tot 22u aan de ESP-valvas 
Campus Jette van 10 tot 22u in de vergaderzaal van de Faculteit

Dinsdag 19. 11. 1996
- T W E E D E  DAG V E R K IE Z IN G E N  

Campus Oefenplein van 10 tot 16 u in het Cafetaria
Campus Jette van 10 tot 14u in het Cafetaria; van 14 tot 16u in de vergaderzaal van 
de faculteit
Campus Rode van l l u  tot 15u in de hall van het groot labo

Donderdag 21. 11. 1996 - D E R D E  DAG V E R K IE Z IN G E N
Campus Oefenplein van 10 tot 16 u in het Cafetaria
Campus Jette van 10 tot 14u in het Cafetaria; van 14 tot 16u in de vergaderzaal van
de faculteit
-Telling

Maandag 25. 11. 1996 - publicatie van de uitslag + begin beroepsperiode

Dinsdag 26. 11. 1996
- einde beroepsmogelijkheid (12u)
- publicatie beslissingen

Woensdag 27.11.1996
V E R K IE Z IN G E N  T W E E D E  R O N D E 

Eerste dag
Campus Oefenplein van 10 tot 16 u aan de faculteit;van 17 tot 22u aan de ESP-valvas 
Campus Jette van 10 tot 22u in de vergaderzaal van de faculteit

Donderdag 28.11.1996 Tweede dag
Campus Oefenplein van 10 tot 16 u in het Cafetaria
Campus Jette van 10 tot 14u in het Cafetaria; 14u tot 16u in de faculteitsvergaderzaa) 
Campus Rode van l l u  tot 15u in de hall van het groot labo

Vrijdag 29.11.1996
Derde dag
Campus Oefenplein van 10 tot 16 u in het Cafetaria
Campus Jette  van 10 tot 14u in het Cafetaria; 14u tot 16u in de faculteitsvergaderzaal 
-Telling
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Break The Silence
B T S -B reak  the S ilence  is  een  studen tenkring  d ie m uzikale 
evenem enten  op  po ten  ze t w aarvan  de w inst in tegraal naar 
p ro jec ten  gaa t d ie  wij n o odzakelijk  achten in een hum ane 
sam enleving . N aast financiële  steun leggen wij de  nadruk  op 
bew ustw ording.W e willen dat de studenten weten w aar w e mee 
bez ig  z ijn , w aar he t geld  naartoe  gaat en  w aarom . In  de 
voorbije ja ren  waren de them a’s autism e, opvang van studenten 
u it de d erde w ereld , aids, m igranten , daklozen , k inder- en 
v rou w en m ish an d elin g . B reak  the  S ilence  o rg an iseert geen 
dopen, schachtentochten , cantussen  o f ander leuks. De grote 
bedoeling  is w at engagem ent te laten opborrelen  binnen de 
studentengem eenschap gekoppeld aan fuiven en optredens waar 
de m uziek prim eert.
Ben je  geïnteresseerd en w il je  m eew erken.... neem  dan contact 
op m et een van de volgende mensen:
V oorzitter: Edw in Korver (tel. 02/648 94 08 o f  02/647 59 96) 
O ndervoorzitter: H ans M achiels (02/734 00 45)_______________

UPV- lezingen
Najaarsprogramma 1996

12 n o v e m b e r  1 9 9 6 :  D e o n tk e n n in g  v a n  de  
jo d e n u i tr o e i in g .  E en  h is to r is c h  o n d e r z o e k  n a a r  
het n e g a tio n ism e  en  d e  in v lo ed  erv a n  op extreem  
r e c h t s .

Stijn  V anerm en (°1972) is a ls h istoricus verbonden aan de 
V U B. Hij kreeg  de prijs Dr. D e Bock-D oehaerd voor de beste 
v e rh a n d e lin g  m e i h is to r isc h e  in s la g  en  een  e e rv o lle  
verm elding van de A uschw itz-stichting (1995-1996).

V ijftig  ja a r  ge leden  w erden  m iljoenen  m ensen  door nazi- 
D u itslan d  o m g eb rach t. T o t en  m et v an d aag  w orden wij 
geconfronteerd m et de vele getuigenissen van overlevenden en 
m et h is to r isc h e  d eb a tte n  o v e r de g e sch ie d e n is  v an  de 
jo d e n u i t ro e i in g .  V o lg e n s  de n e g a tio n is te n  h e e ft  de  
joden u itro e iin g  no o it p laa tsgevonden , z ij spreken o v er een 
h istorische leugen. W ie z ijn  ze? W at zijn hun opvattingen en 
hoe proberen zij aan te tonen dat de m oord op m iljoenen joden 
noo it heeft p laatsgevonden? Hoe benaderen zij de bronnen van 
het verleden? Hoe kom en zij ertoe om  de geschiedenis vanuit 
een ontkenning  te beschouw en en wat is de betekenis ervan? 
Kortom, w elk beeld trachten de ontkenners te verspreiden over 
de jodenuitroeiing? In  deze publicatie worden de standpunten en 
de w erkw ijze van de ontkenners v ia een historisch overzicht en 
e e n  a n a ly s e  v a n  d e  b e la n g r i jk s te  in te r n a t io n a le  
negationistische werken op een rij g e z e t  Aan de hand daarvan 
w o rd t g ezo ch t naar de  o o rsp ro n g  en he t w aarom  van de 
on tkenn ing . In aanslu iting  h ierop  w ordt nagegaan in welke 
m ate  he t negationistische gedachtengoed w ordt overgenom en 
in d iverse  B elg ische extreem -rechtse  tijdschriften. W at is de 
negationistische invloed en waarom  w orden de argum enten van 
de ontkenners overgenom en? Deze en andere vragen w orden 
beantw oord via ëen analyse van uiteenlopende extreem -rechtse 
en  n egation istische publicaties.

10 d e c e m b e r  1996: H om o C r im in a lis
B e lg is c h e  p a r le m e n t s le d e n  o v e r  m is d a a d  en
s t r a f r e c h t ,  1 8 3 0 -1 9 4 0

D onald  W eb er (° G ent, 1967) stu d ee rd e  gesch ied en is  en 
f ilo so fie  aan de un ivers ite it G en t en w as verbonden aan de 
v ak g ro ep  N ieu w ste  G esch ied en is  als N F W O -asp iran t. Op 
enkele kleine artikels na is  d it zijn eerste publicatie, D it werk 
is  e e n  n e e rs lag  v an  een  o r ig in e e l o n d e rz o e k  n a a r  de 
geschiedenis van he t strafrecht in het Belgische parlem ent. Op 
het e inde  van de 19e eeuw  w erd v anu it de  positiv istische 
doctrine de aanval ingezet o p  he t oude strafrecht. Invloedrijke 
parlem entsleden  slaagden e r  n iet in het S trafw etboek opzij te 
schu iven  m aar konden w el enkele  zogenaam de "b ijzondere 
strafw etten" in voege brengen. Het boek brengt het historisch 
relaas van deze parlem entaire strijd  en haar voorgeschiedenis 
tussen  1830 en 1940. H et d iscours van de parlem entsleden 
w ordt geanalyseerd aan de hand van recente wetenschappelijke 
literatuur rond sociale controle én de radicale kritieken die deze 
u itlok te . D e au teu r kom t to t de  conclusie  da t het huidige 
strafrecht er een is m et twee gezichten, een hybride repressie in 
de vorm  van een onm ogelijk  historisch com prom is tussen twee 
onverzoenbare  doctrines. In  het beslu it w ordt gepleit voor het 
afschaffen van de positivistische invloeden te beginnen m et de 
w et Le Jeune gekoppeld aan een radicale m odernisering van het 
oude m orele  project achter het Strafwetboek.

P la a ts :  V U B , C a m p u s  O e fe n p le in ,  g e b o u w  B, 
lo k a a l B031
T ijd stip : te lk e n s  d in sd a g a v o n d  van  19u tot 21u. 
T o e g a n g :  G ra tis

BSG-AGENDA
FILM
dinsdag 29/10

W hen night is falling (MLB-QB) 
Toy Story (Info-QD) 
donderdag 31/10  

Decalogue VII-Vin (VO-QB) 
Soleil trompeur (AI-QC) 

Dolores Claiborne (JS-QD) 
m aandag 4/11 

Johnny Mnemonic (ZWK-QB) 
Nixon (LVSV-QC)
The Net (FA-QD) 
w oensdag 6/11 

Fresa y chocolate (MLB-QB) 
donderdag 7/11 

Decalogue IX-X (VO-QC) 
dinsdag 12/11 

Heavenly Creatures (PK-QD) 
donderdag 14/11 
Citizen X (Pers-QC)

Get Shorty (LIA|QD)

ZAAL
zondag 27/10  

PPK (Cantus) 
M aandag 28/10  

ApiA (Fuif) 
Zondag 3/11 

Campina (Cantus) 
M aandag 4/11 

Solvay (Doop-TD) 
Dinsdag 5/11 
PPK (Doop-TD) 

W oensdag 6/11 
VRG (Doop-TD) 

Donderdag 7/11 
PK (Doop-TD) 

M aandag 11/11 
WK (Doop-TD) 

Dinsdag 12/11 
KEPS (Doop-TD) 

W oensdag 13/11 
HILOK (Doop-TD) 
D onderdag 14/11 

LWK (Doop-TD)

De Moeial vergadert elke donderdag om 
2üh0ü in gebouw Y% naast Kultuurkaffee. 
Spring gewoon eens binnen of bel ons op 

nummer 02/629.23.38 _____

The Center “Leo Apostel”

invites everybody to its interdisciplinary sem inars in the series “Foundations” .

Com ing up:

P r o f .d r . C o n sta n tin  P iron
(Professor at the University o f  Geneva, Switserland)

Friday Novem ber 8 at 5 p jn .
“I will explain how m odern physics can be built and in particular how the quantum  world is to be really understood.”

P rio f. dr. R ob ert M aier
(Professor at the faculty o f  social sciences, Utrecht, the Netherlands)

Tuesday N ovem ber 12 at 5 p.m.

P ro f.d r . H ans J . A ch terh u is
(Professor at the University for Technical and Social Sciences, Twente, the Netherlands)

Thursday Nobvem ber 21 at 5 p.m.
“In  his lecture Hans Achterhuis w ill try to unravel the principle o f  scarcity that lies at the root o f  m odern society... The 

relation between the reality of scarcity and utopia in recent western history will be shortly explored in the lecture."

VK*
in fo  02/41 .42 .907

29/10 SOCIAL DISTORTION + VOID 
SECTION 

01/11 M AGNAPOP 
02/11 TRACY BONHAM  

03/11 M EAT BEAT MANIFESTO 
12/11 M ELVINS 

16/11 MILLENCOLLIN + REFUSED + 
DOWN BUT NOT OUT 

23/11 GONG 
feat.: D. Allen, P. Pyle, D. 

M alherbe, G. Sm ithe, S. Sharpstrings, 
M .H ow lett 

GREETINGS AND SEE YA SOON

De Moeial
Tw eew ekelijks studententijdschrift 
van de VUB in samenwerking met 

het B russels Studentengenootschap. 
Studiekring Vrij Onderzoek 

en Dienst Kuituur.

Plcinhutn 2, 1050 Brussel 
Gebouw Y'

lel. 02/629.23.38 
fax 02/629.23.62

C o ö r d in a t o r

Thierry Serrien 

V ice-C oörd inator

Sven C)

R e d a c t ie

David. Sven. Thierry. Ruhen. 
Dirk. nilje. Marjan. Solle. 

Domenico

M e d e w e r k e r s

Seppe. I laroun. Sjoonie 
l om. Sami. Hans, Anna. Jeroen

I l l u s t r a t i e s

C leert Rondou. Mjutrien. Wim 
('astermans. Archief

V . Ll.

Domenico Vaccan»
Plein I ai ui 2. 1050 Brussel

IX' Redactie is niet 
verantwixïrdelijk vix>r artikels van 

hel BSG en VO
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